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SENSE 7.6
stiga sense 7.6 är byggd med ett speciellt ytterfanér som har producerats genom 
en mycket lång torkningsprocess. Resultatet är en mycket vacker och snabb 
offensivstomme med härlig känsla, som hjälper attackspelaren att ta initiativet i 
snabba spelväxlingar. sense 7.6, med sju träfanér och sex carbonlager, är baserad 
på den populära och världskända offensivstommen stiga carbo 7.6.

POWER WITH SENSE
KOMMER SNART
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LIMA, PERU. Det började på ett tak 
med två bord. Inom kort räknar 
Johan Boström, tidigare elitspelare 
med förflutet i Carlstad BTK, med 
att ha 150 spelare i pingisskolan 
som han startat tillsammans med 
Eddie Velardo Castro och Moisés 
Vega Flores. Det hela började med 
ett besök i de fattigare delarna av 
mångmiljonstaden Lima i Peru.
– Jag bara kände att jag måste göra 
något, berättar Johan Boström.

VM I DORTMUND.
Läs om Sveriges 
femsetsförbannelse, 
Daniela Moskovits livs 
match samt de kinesiska 
björnarna.

SM I BORÅS.
En är högerhänt och slår 
stenhårt, en är vänster-
hänt och har en fruktad 
serve. I Borås tog de sina 
fjärde SM-guld.

RAPPORT FRÅN SAN DIEGO.
Kontrasten till Sverige är 
stor. Stellan Bengtsson 
om livet i USA, svensk 
pingis utveckling och lite 
musik.

SAFIRS INTERNATIONELLA.
Xu Hui och Li Fen var 
överlägsna. Bernadette 
Szocs visade stor kraft i 
en liten kropp, samt de 
digitala anslagstavlorna.

URNANTRÄFFEN.
En ser upp till ”Figge”, en 
annan har egen pingishall, 
en tredje gör PR för Orsa. 
Vi mötte tolv spelare.

SBTF-BOSS MOT VÄGGEN.
Pingis tog chansen och 
ställde vår ordförande 
mot väggen med tuffa 
frågor kring både tröjbråk 
och sponsring.

FANTASI OCH KREATIVITET.
Expertpanelen tar sig i 
detta nummer an serve 
och retur. Till vår hjälp har 
vi  förbundskapten Ulf 
”Tickan” Carlsson. 

OS-KVALET.
Det hängde på Jens. 
Och han höll, knep en 
OS-plats och räddade 
Londondeltagande för ett 
svenskt lag.

Det värmländska 
pingishjärtat
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RAKZA
RAKZA 9 – för Dig som vill ha maximal fart.

RAKZA 7 – för Dig som vill ha maximal skruv.

RAKZA 7 Soft – för Dig som vill ha maximal känsla.

EXTRA OFFENSIVE 7 POWER
Ny snabb stomme, leveransklar under slutet av maj. 
Liksom övriga Yasaka-stommar tillverkad i Tranås.

FLASH
Ny tröja i mjukt 
funktionsmaterial
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I förra numret av Pingistidningen skrev jag att vi hade en för svensk 
bordtennis viktig tävlingsperiod framför oss – vårt SM förstås – och 
på den internationella arenan VM och ett OS-kval. Det har hittills bli-
vit precis så bra som vi hoppades. Ett väl genomfört SM i Borås med 
mycket publik på läktarna och ett väldigt bra och underhållande spel. 
Inte minst herrarnas semifinaler och final bjöd på allra bästa under-
hållning och dramatik. Tack Mariedals IK för den festen.

Ett stort tack går också till Jens Lundquist för att han behöll sin 
goda SM- och VM-form in i OS-kvalet. Han såg på det viset till att vi, 
förutom de redan kvalificerade singelspelarna Pär Gerell och Jörgen 
Persson, (inget land får ha mer än två singelspelare) också får se ett 
herrlag i sommarens OS-pingis. 

De svenska herrarna har under hela säsongen visat att de tillhör 
den absoluta Europatoppen och är bland de bästa i världen. De vann 
European Nations League mot Tyskland i finalen, gick till final i EM 
och blev sexa i VM. Visst är vårt herrlag väl kvalificerat att vara med i 
OS! Tyvärr missade Matilda Ekholm chansen att via OS-kvalet i Lux-
emburg ta en OS-plats, men hon har en ny möjlighet igen i världskva-
let – låt oss hoppas att hon lyckas då. Det var länge sedan vi hade en 
svenska i ett OS. Det borde vara dags nu.

***
Det blir bra pingis på hemmaplan även i april och maj med våra 

lagfinaler för herrar och damer, så passa på att njuta och gläds åt våra 
framgångar på den internationella arenan. 

Jag vill också slå ett slag för en intressant internationell tävling i den 
nya Euro-Africa circuit i Helsingborg och det riktigt stora pingis-
äventyret på hemmaplan, veteran-VM i Stockholm, veckan efter 
midsommar. Det blir den största bordtennistävlingen i modern tid i 
Sverige när 3 500 pingisspelare från hela världen, 66 länder, gör upp 
om mästartitlarna. Visst vill du vara med i Globen och uppleva inter-
nationell fest och gemenskap?

***
Förutsättningarna för att kunna delta i alla våra tävlingar och nå de 

framgångar vi haft och har är att vi har engagerade ledare. Vi behöver 
funktionärer, vi behöver ledare i klubbar, distrikt och förbund. Utan 
ledare står vi oss slätt. Det är de ideella ledarna och den demokratiska 
organisationen som är grunden och styrkan i svensk bordtennis och 
som gör att vi kan ha så bra verksamhet som vi har. 

Därför är det viktigt att vi kan samla alla beslutsfattare i svensk 
bordtennis till vårt årsmöte, sista helgen i april 
i Jönköping. Det är där vi granskar vad vi gjort 
under året och det är där vi tillsammans fattar de 
viktiga besluten om svensk pingis framtid. Jag tror 
det blir ett bra årsmöte för vi har ett bra år bakom 
oss och det ser bra ut för framtiden. SM-finaler, 
världskval och förhoppningsvis OS-plats för Ma-
tilda Ekholm, veteran-VM och som extra grädde 
på moset, OS i sommar. n

Härliga tider för svensk pingis!

WALTER RÖNMARK

Officiellt organ för
Svenska Bordtennisförbundet

Idrottens Hus, 114 73 Stockholm
Tel 08-699 60 00 vx

• INTERNET:
www.svenskbordtennis.com

• ANSVARIG UTGIVARE:
Ingmar Nygren-Bonnier

08-720 39 01

• REDAKTIONEN:
För att komma i kontakt med redaktionen  

sänd oss ett e-mail på adress:
pingis@bordtennis.rf.se

David Gustafsson, chefredaktör,
tel: 08-699 63 52, 0767-77 04 77,

e-post: david.gustafsson@bordtennis.rf.se
Örjan Westberg, redaktör

tel: 08-699 63 54, 0708-62 73 04
e-post: orjan.westberg@bordtennis.rf.se

Thomas Buza, redaktionssekreterare,
tel: 035-10 41 53, 0708-72 73 78,
e-post: thomas.buza@teknikfor.se

• ANNONSER:
Leif Johansson

Tel 035-368 70,
e-post: leif@leafguard.se

• TRYCK:
Wikströms Tryckeri i Uppsala

www.wikstroms.se

• ANNONSPRISER 2012:
För fullständig mediainformation med

annonsprislista, kontakta Leif Johansson,
tel: 035-368 70,

e-post: leif@leafguard.se

• UTGIVNINGSPLAN
Nr Utkommer Manusstopp
Nr 1 Vecka 9 10/2
Nr 2 Vecka 17 10/4
Nr 3 Vecka 25 1/6
Nr 4 Vecka 37 20/8
Nr 5 Vecka 43 5/10
Nr 6 Vecka 51 7/12

• PRENUMERATIONSPRIS 2012: 
300 kr/helår (6 nr). Prenumeration görs 

genom insättande av beloppet på postgiro 
433 89-6, ange namn och leveransadress.
Redaktionen för PINGIS påpekar, att tidnin-
gens artiklar och annan text inte nödvän-

digtvis behöver spegla gemensamma upp-
fattning inom Svenska Bordtennisförbundets 

styrelse eller dess kommittéer.

Denna tidskrift är tryckt på ett 
papper som uppfyller kriterierna 

för Svanen-märkning. 
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Ingen protesterar.
– När vi gick in i VM var vi 

rankade tia och vi har gjort 
flera bra matcher och visat klass. 
Dessutom har vi jobbat bra ihop, 
det är jag kanske mest nöjd med, 
summerade ”Tickan”.

Skönt att vändningen kom 
sent omsider och att Sverige fick 
den stora äran möta Tyskland i 
kvartsfinalen inför en entusias-
tisk hemmapublik, påminnandes 
om hur det var 1989. 

Missade matchbollar
Det jäklades redan premiärda-

gen för Sverige med två förlorade 
femsetare och 1–3 mot Nordko-
rea.

Pär Gerell kom inte ur motvin-
den utan åkte på 2–3 två gånger.

I första matchen missade han 
fyra matchbollar.

Efter 11–8 i första och blanka 
11–0 i andra skaffade sig PG en 
2–0-ledning i tredje mot Kim 
Hyok Bong. Då hade PG vunnit 
inte mindre än 15 bollar i följd 

efter grandios, följsam pingis 
med perfekt forehandsdrag 
mot 26-åringen som förstärkte 
Lyckeby BTK elitseriesäsongen 
2006-07. 

Kim repade sig innan PG fick 
chansen igen i ledning 10–6 i 
fjärde setet.

Ändå lyckades PG inte knyta till 
säcken.

I skilje stod det 4–4, siffror som 
gled iväg till 4–9 och slutliga 
8–11.

Tungt, mycket tungt, PG?
– Har ingen aning, just nu är 

det bara tomt. Jag tog ju ut mig 
kraftigt.

”Fler matcher i ett VM”
Med tanke på utvecklingen i 

hans första match kan vi förestäl-
la oss att det surrade i huvudet 
när han gick ut till match två.

– Om den förlusten satt kvar? 
Nej, sånt måste du släppa i ett 
VM där det kommer fler matcher. 
Detta är pingis, sa PG som förkla-
ring till det första snöpliga fallet 

mot Kim Hyok Bong.
Därefter följde tre svenska 

smällar i skiljeset och 0–3 mot 
Hongkong.

Förste olycksalige spelare var 
PG som ledde med 2–1 i set och 
åkte dit med 10–12 efter ledning 
8–6 i skilje mot Jiang Tianyi.

Andre olycksalige spelare var 
Jens Lundquist som ledde med 
2–0 i set, föll i det tredje med 
7–11 efter ledning 7–5 och såg 
även skilje gå upp i rök efter ett 
försprång på 8–6.

Tredje olycksalige spelare var 
Jörgen Persson som forcerade 
från 4–6 till 10–6 i skilje mot 
Tang Peng och – nej, förlust även 
här, 10–12.

– 0–3 i lagmatchen är helt 
overkliga siffror efter vårt spel, 
summerade Jens.

”Fullt i påsen”
Coachen Ulf ”Tickan” Carlsson 

var också tagen av den nästan 
brutala motgången för hans 
mannar:
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Det var som om en ande hade gömt sig i Westfalenhalle i 23 år och 
nu vaknade till liv för att spela Sveriges pingisherrar ett spratt för 
den hänsynslösa rivningen av kinesiska muren senast det begav sig.

Förbannelsen varade i sex Dortmunddagar.
Det har knappast hänt att nio femsetsmatcher på raken gått ett 

svenskt VM-lag emot. Först i tionde försöket kunde Robert Svensson 
slå Stefan Fegerl med 11–5 i skilje.

Då fick vi stå ut med att Österrike vann med 3–1.
– Sjätteplatsen är jättebra för oss, tyckte coachen Ulf ”Tickan” 

Carlsson.

SEX DAGARS
FÖRBANNELSE – OCH
SÅ BLEV SVERIGE SEXA

|  pingis  |  VM I DORTMUND  |

MISSADE FYRA MATCHBOLLAR. 
Pär Gerell kände bara tomhet 
efter att ha inte ha vunnit 
trots bra spel mot Nordkorea. 
Och den svenska motvinden 
fortsatte – men hann avta 
innan VM var över.
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– Nu är det fullt i påsen... Så 
märkligt, grabbarna spelade 
skitbra pingis och jobbade på rätt 
sätt. Det var hög nivå på allt mot 
bättre rankade motståndare. Om 
vi spelat så här mot Nordkorea 
hade vi vunnit.

Därefter: 0–3 mot Kina. 
1–9 på tre matcher – var Sverige 

borta från att bli sämst grupptrea 
och gå till åttondelen?

Grekland hjälpte till
Hoppet stod till Grekland som 

måste hjälpa till att slå Nord-
korea samtidigt som de blågula 
gjorde sitt jobb mot Slovenien. 

Jo, vi tackar, grekerna gjorde 
vad de skulle för egen och Sveri-
ges del.

Sen gav Sverige sjutton i greker-

na och slog dem med 3–0. Ingen 
femsetsmatch alls, gudskelov. 
Endast två förlorade set.

Däremot blev enkla Slovenien 
utan Bojan Tokic svårare än 
väntat: 3–2.

– Vi borde haft lite mer fokus 
och låst den vänsterhänte, sa 
”Tickan” självkritiskt.

Jan Zibrat slog inte bara Jörgen 
och kvitterade till 1–1, han slog 
även PG och kvitterade till 2–2. 
Visst, båda gångerna handlade 
det om skilje: 11–7 och 11–6.

Därmed var Sverige uppe i 0–7 i 
femsetare.

– Tre förluster för laget och tre 
förluster för Jörgen, det var vad 
vi kom ifrån till mötet med Slove-
nien. Självförtroendet var stukat, 
men vi klarade det, sa ”Tickan” i 

sin snabbanalys.
Jörgen avgjorde och spräckte 

sin nolla genom 3–1 mot ivrigt 
huggande deffen Sas Lasan.

Inga felskär
Åttondelen mot Portugal nästa.
Här gled svenskarna fram som 

på is, utan minsta tillstymmelse 
till felskär trots att två portugi-
ser var högre världsrankade än 
alla svenskar. Jens Lundquist 
ordnade 3–1 mot Joao Monteiro 
på 33 minuter, Pär Gerell 3–1 mot 
Marcos Freitas på 43 och Jörgen 
Persson likaledes 3–1 mot Andre 
Silva på 21 minuter.

Ja, det stämmer, PG:s match 
innehöll många långa och se-
värda bollar.

Sen väntade Tyskland i kvarten.
Nej, det gick inte.
Mot Singapore om platserna 

5–8 kom Kristian Karlsson in 
istället för PG och Kristian vann. 
Det gjorde inte Jörgen som fick 
se Gao Ning göra 11–5 i skilje.

Därmed var vi uppe i åtta raka 
förlorade femsetare.

Det gjorde mindre då det blev 
svenskt 3–1 totalt.

Stopp, här kom ”Robban”
Slutligen Österrike. 
Kristian startade med att nypa 

två set innan de kommande tre 
gick till Daniel Habesohn. ”Rob-
ban” slog inte Habesohn heller 
men mot Fegerl fick han stopp på 
den där hemska trenden i femse-
tarna innan VM var över. I tionde 
försöket!

Att vi mot den bakgrunden 
kunde bli sexa i Dortmund var 
snudd på storartat. Bättre än i 
VM 2006, tia, bättre än i VM 
2008, sjuttonde, och bättre än 
2010, elva.

Om vi uppfattade saken rätt 
från distans var det härlig go i 
gänget med ”Tickan” tillbaka 
som påeldare. n

|  VM I DORTMUND  |  pingis  |
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”–	Tre	förluster	för	laget	och	tre	förlus-
ter	för	Jörgen,	det	var	vad	vi	kom	ifrån	
till	mötet	med	Slovenien.”
 – Ulf ”Tickan” Carlsson



8 | PINGIS 2/2012

Tänka sig att Daniela slog Tai-
wans bästa spelare med 11–9 i 
skilje.

443:an i världen mot 36:an.
Daniela var salig redan innan 

hon hunnit tacka sin motståndare 
Huang Yi-Hua.

– Häftigt att vinna en sån här 
match. Min största seger och min 
bästa match, jätteroligt helt en-
kelt, sa Daniela och fortsatte att 
skina efter det som blev hennes 
enda seger i Dortmund.

”Spelade som jag ville”
Det intressanta var att Spå-

rettjejen med den något yviga 
spelstilen var bäst när det gällde, 
vilket setsiffrorna 4–11, 11–9, 4–11, 
13–11, 11–9 understryker. Hon 
spelade hem de tre jämna seten.

– Taiwanesiskan spelade som 
jag ville. Vi båda jagade forehand 
och jag sprang mycket för att 
komma åt.

När Daniela gick in i hagen vis-
ste hon att Hung var bra men hon 
hade inte tagit reda på hennes 
ranking. Lika bra det.

”Tilda” kopplade på segersmaj-
let sen hon slagit Danielabese-
graren Chen I-Ching med 11–4 i 

skilje och spikat 3–2 för Sverige.
– Jag är arg på mig själv, sa 

”Tilda” utan förvarning.
Och vi studsade till.

Inte inställd på en andra match
Arg?
– Ja, tyvärr, jag trodde aldrig 

att det skulle bli en match till för 
mig. Otroligt att jag kunde tänka 
så. Det var därför jag kom in lite 
oförberedd till slutmatchen och 
inte var riktigt med i början. Jag 
kände av pressen och är tacksam 
för att jag klarade den, inte minst 
för Danielas skull. Vilken match 
hon gjorde.

”Tilda” hann inte lägga rack-

eten i trunken förrän en gam-
mal Köpingbekanting dök upp. 
Daisuke Ishida överlämnade en 
lyckogåva: Totoro, den japanska 
filmfiguren.

Innan förbundskaptenen 
Pernilla Andersson samlade sina 
tjejer gjorde hon en snabbsum-
mering:

– Den här segern räknas högt.
Verkligen.

”Tilda” vann fem av sju
De svenska tjejerna kunde ändå 

inte undvika nedflyttning från 

0–3 mot Holland, 0–3 mot Nordkorea, 0–3 mot Singapore, 0–3 mot 
Spanien, 0–3 mot Ukraina och, ett litet brott, 1–3 mot Kroatien. 
Äh, glöm det. Istället plockar vi fram uppsvinget med 3–1 i andra 
matchen mot Turkiet och höjdaren med 3–2 i fjärde mot Taiwan.

Visste hon egentligen vad hon gjorde, Daniela Moskovits?
VM-debutanten stöttade dubble vinnaren Matilda Ekholm med att 

göra sitt livs match.

Va´då sex förluster?

DANIELAS ENDA SEGER 
HENNES LIVS MATCH

|  pingis  |  VM I DORTMUND  |
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DÅ BLEV DANIELA SALIG. Moskovits, 443:an i världen, fick det spel hon ville mot 
Taiwans etta Huang Yi-Hua, 36:an i världen, och gjorde sitt livs match.

SVERIGEETTAN HADE 
KLIPPET. Matilda Ek-
holm ledde det svenska 
laget. Men det hjälpte 
inte. Det blir omstart i 
VM:s andradivision.



förstadivisionen och hamnade 
på en slutlig tjugondeplats. De 
två matcher där allt stod på 
spel resulterade i 1–3 mot Kro-
atien och 0–3 mot Spanien.

Att Matilda Ekholm skulle 
få dra ett tungt lass visste vi. 
Nu vann hon fem av sina sju 
matcher medan Daniela och 
Linda Bergström, också debu-
tant i stora VM, bidrog med en 
seger var – på nio respektive 
sju matcher. Linda tog sin mot 
Turkiet: 3–1 mot Gokcenur 
Gungor.

Tredje VM-debutanten Jen-
nifer Jonsson vägde lätt i det 
här sammanhanget och blev 
setlös i sina fem matcher.

Redan i utgångsläget var 
svenskorna nederlagstippade. 
Inte mindre än 19 av de möj-
liga 22 motståndarspelarna 
i gruppspelet hade högre 
ranking än den blågula tvåan, 
Linda.

Bara att ta sig uppåt ännu en 
gång, tjejer. n

– Vi ville gärna få dem lite stressade 
så att det skulle bli en fajt. Dit kom vi 
aldrig. EM eller VM, matcherna var 
ungefär desamma, tyckte coachen Ulf 
”Tickan” Carlsson efter det att Sverige 
genom Jens Lundquist fått nöja sig med 
ett VM-set mot tre i EM.

Jens spräckte nollan mot den bäste, 
Timo Boll.

– Jag spelade okej efter det darriga 
inledningssetet och tyckte att Boll gick 
ner sig något och var inte så aggressiv 
i slutet av andra och i början av tredje. 
Tyvärr fick jag aldrig den start i tredje 
som jag hade behövt. Mot Boll får du 
aldrig några lätta poäng, han är enormt 
tät och du tvingas dra två, tre gånger 
extra mot honom jämfört med andra 
spelare. Kineserna undantagna förstås, 
sa Jens.

”Tidigt tryck nödvändigt”
Först fram till bordet var Jörgen Persson, som grämde sig över att 

han inte kunde förvalta setbollen, 11–10, i andra setet.
– Jag missade, träffade knappt bollen, konstaterade veteranen.
Han poängterade att matchen stod och föll med upptakten:
– Ett tidigt tryck mot tyskarna var nödvändigt. Kommer de i över-

läge, som nu, är de inte lätta att hejda. Synd att vi inte kunde hota dem 
– vi fick ju den uppställning vi ville ha.

Vad är det som gör Tyskland till gamla Sverige, snudd på oslagbara?
– De har utvecklat serve- och returspelet. Där är de vassare än vi är. 

Ändå tyckte jag vi var med hyfsat, sa Jörgen.

Ont i axeln
Däremot var det en något tilltufsad Pär Gerell vi såg. 
Han samlade ihop fem, fem och fyra bollar mot Patrick Baum i 

match 3 efter att varit i ledningen med 3–0 i första och 5–4 i andra.
– Jag rörde mig dåligt, sa PG.
Det syntes att tidigare holmgångar – inte minst den när han slog 

portugisen Marcos Freitas – hade satt sig i axeln, som ömmade allt 
mer. n

Repris mot orubbliga Tyskland
”De har utvecklat serve- och returspelet”
Samma svenska lag, samma tyska lag och 0–3 för de blågula i VM-
kvarten i Dortmund – precis som i EM-finalen i Gdansk i oktober.

Tyskland är som Sverige förr. Eller som Kina bland européer. Orub-
bligt.

RESULTATLÖS JAKT. Nej, 
varken Jens Lundquist 
eller någon av de övriga 
svenskarna kunde slå hål på 
Tysklands nolla.

DÅ BLEV DANIELA SALIG. Moskovits, 443:an i världen, fick det spel hon ville mot 
Taiwans etta Huang Yi-Hua, 36:an i världen, och gjorde sitt livs match.

|  VM I DORTMUND  |  pingis  |
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I finalen mot Tyskland slapp Ma 
Long möta Timo Boll som kom 
igen från 0–2 till 2–2 mot Zhang 
Jike. Men i skilje var Boll, tyvärr, 
inte på tårna och förlorade de 
sex första bollarna så att det gick 
snabbt till 6–11. 

Två tyska set i inledningsmat-
chen blev ett till när Patrick 
Baum vann det första mot Wang 
Hao. Och det kunde ha blivit flera 
om Dimitrij Ovtcharov täppt till 
när han ledde med 9–4 i andra 
setet och 10–9 i tredje – mot Ma 
Long av alla.

Ma Long är inte oslagbar. I 
finalen i Moskva 2010 vände Boll 
0–2 till 3–2 mot just honom. Det 
är enda gången på sex finaler på 
2000-talet som en kines förlorat.

Annars tycks det inte spela nå-
gon roll vilka medel motståndarna 
tillgriper, kineserna är som björ-
narna – ramstarka och glupska.

Ta set på Ma Long den som kan.
SOC i Stockholm gick igen i VM 

i Dortmund. 
Världsettan förlorade inte ett 

enda set av de 18 han spelade 
och var spetsen i det redan syl-
vassa Kina som gjorde 3–0 i alla 
åtta matcherna på vägen mot 
sjätte raka guldet.

KINAS SJÄTTE RAKA
MED MA LONG I SOC-SLAG

MA LONGS SEGERVRÅL. Flera av er 
känner igen det från SOC i höstas 
då världsettan inte förlorade ett 
enda set. Det gjorde han inte i VM 
heller.
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Revansch på Singapore
I finalen överträffade Kinas 

damer nationens herrar, när-
mare bestämt med ett set: 3–0 
och 9–2 mot Singapore.

Men framförallt fick Kina 
revansch på Singapore för fi-
nalförlusten, 1–3, för två år sen. 

Ma Long hade sin jämlike i 
Guo Yue med sex vinster och 
18–0 i set.

Li Xiaoxia var enda kinesiska 
som dabbade sig under turne-
ringen. I semifinalen bräckte 
Hongkongs Tie Yana henne 
med 3–1.

Årets guld blev det 18:e för 
såväl Kinas damer som för 
Kinas herrar. 

Det allra första var herrarnas 
och erövrades hemma i Peking 
1961. n

2001 3–0 Belgien
2004 3–0 Tyskland
2006 3–0 Sydkorea
2008 3–0 Sydkorea
2010 3–1 Tyskland
2012 3–0 Tyskland

Guldsviten	för
Kinas	herrar

Att dagens Sverige skulle kunna 
störa Kina med ettan, tvåan och 
sjuan på världsrankingen var 
givetvis inte att tänka på. 

Men Jörgen och Robert Svens-
son stack upp och tog i alla fall 
var sitt set – mot Ma Lin och 
Zhang Jike. 

Det fick duga.
Jörgen var först ut. Efter 8–11 

i första setet hade han bråttom i 
andra. 5–0, 8–1 och 10–5 krympte 
till 10–9 innan han tryckte in en 
forehand utom räckhåll för Ma 
Lin. I tredje lade kinesen in en 
överväxel till 5–11 sedan det stått 
4–5.

Jörgen kikade efter ett skilje 
men 9–9 i fjärde ändade i 9–11.

– Sista bollen var nät och ut, 
betonade han som för att mena 
att han var mycket nära.

Jörgen sa sig trivas med hela 
atmosfären på VM.

– Väldigt stimulerande.
Halmstadsveteranen såg pigg 

ut även om förflyttningarna var 
snabbare på samma plats för 23 
år sen.

Skrev historia på 3.06
Det var den 4 april 1989 som 

Jörgen, ”Äpplet” och J-O gjorde 
det som efter 1–15 på tre VM-
finaler mot Kina 1983, 1985 och 
1987 ansågs som fullkomligt 

omöjligt: störtade över sina final-
motståndare och vann med 5–0.

Ett verk på tre timmar och sex 
minuter. 

Hela finalen, inklusive ett stopp 
efter protest från Kinas stjärna 
Jiang Jialiang, rullade mellan 
18.05 och 21.11 den där magiska 
kvällen.

Sverige och Kina möttes i yt-
terligare tre finaler, varav Sverige 
vann två, på fem VM-möten fram 
till 2006.

Veckorna efter årets VM fyllde 
Jörgen 46.

Han var hälften så gammal när 
det omöjliga blev möjligt förra 
gången i Dortmund. n

Efter 23 år – Kina igen
”Roligare än Pro Tour”
Jörgen Persson var tillbaka på scenen för världssuccén 1989 då 
Sverige slog Kina med 5–0.

Det blev en riktig nostalgitripp.
Och alltid på en tisdag.
– Det här är mycket roligare än en Pro Tour-tävling, sa Jörgen och 

brydde sig mindre om att det blev 0–3 mot Kina i Westfalenhalle 27 
mars 2012.

TILLBAKA EFTER 23 ÅR. Jörgen Pers-
son kände igen sig i Westfallenhal-
len. Men skillnaden var stor. 1989 
blev det 5–0 för Sverige mot Kina, 
2012 3–0 för Kina mot Sverige.

FOREHAND MED DRAG. Li Xiaoxia 
tvekade inte när hon samlade 
in poängen för VM-guldet – de 
kinesiska damernas 18:e.



PINGISHJÄRTAT
SOM KLAPPAR FÖR
LIMAS ”MÄSTARE”
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DE TRE GRUNDARNA. Johan Boström i 
mitten flankeras av sina kollegor Eddie 
Velarde Castro och Moisés Vega Flores. 
Tillsammans har de på endast sex 
månader uppnått häpnadsväckande 
resultat med sitt projekt Campeones de 
la Solidaridad.
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N
är Johan Boström i 
september 2011 förflyt-
tades till Perus huvud-
stad Lima, via sitt norska 

företag Statkraft, sökte han efter 
något att sysselsätta sig med. 
Hans pingisförflutna gjorde 
sig påmint och tanken på att så 
smått börja träna igen resul-
terade i att han via Facebook 
lyckades hitta en pingisförening, 
Juan XXIII Tenis de Mesa. De 
gamla takterna satt i och det 
dröjde inte länge förrän han 
blev uppmärksammad i klub-
ben.

– Vi spelade lite matcher på 
min första träning och på slutet 
spelade jag med en kille som var 
rätt bra och lyckades faktiskt 
vinna med 3-2 till slut. Efteråt 
kom det fram folk från klubben 
och sade att ”ja du Johan, det 
var ettan i Peru du mötte”. Jag 
fick klubbdräkt och hela köret 
direkt, berättar Johan roat.

Gnistan tändes av besök
Med tidigare projekterfarenhe-

ter bland annat från Kosovo och 
ett förflutet inom ”ingenjörer 
utan gränser” började Johan fun-
dera på om det fanns något soci-
alt projekt han kunde fokusera på 
i Lima. Han hade noterat de stora 
ekonomiska klyftorna i Lima, 
samt att det fanns mängder av ut-
satta barn i de mindre bemedlade 
delarna av staden. Johan besökte 
ett tuberkuloshem för barn, men 

då han själv inte var vaccinerad 
mot sjukdomen var det uteslutet 
att engagera sig där eftersom det 
skulle vara förenat med stor fara 
att vistas i en sådan miljö. Men 
gnistan att kunna göra något 
hade ändå tänts.

– När jag såg barnen på tuber-
kuloshemmet kände jag ändå 
att jag måste försöka göra något, 
frågan var bara vad och hur.

Här kom pingisen väl till pass 
och Johan började så smått odla 
idén att starta en pingisskola i 
klubben han tränade hos. Moisés 
Vega Flores, tidigare sydame-
rikansk mästare och nu även 
tränare i klubben, jobbade redan 
aktivt med utsatta barn i Lima 
tillsammans med sin fru i andra 
sammanhang än bordtennis. De 
hade länge funderat på att göra 
någonting med pingisen som 
metod för att nå ut till fler. 

Tillsammans med Moisés och 
ytterligare en spelare på pe-
ruansk elitnivå, Eddie Velarde 
Castro, började en idé ta form att 
erbjuda en kostnadsfri pingis-
skola för dessa barn. 

– Vi började på ett tak hemma 
hos Moisés farbror där vi hade 
två bord. Intresset var stort och 
vi hade säkerligen 30 barn som 
storögt tittade på när vi spelade 
lite uppvisning för dem. Det finns 
ingen riktig pingiskultur i Peru så 
det behövdes inte mycket för att 
barnen skulle uppskatta det.

Projektet Campeones de la 

Solidaridad var fött.
– Uttrycket Campeones, mäs-

tare på svenska, använder vi för 
att öka barnens självkänsla. Soli-
daridad både för att det betyder 
solidaritet och för att vi startade 
i en del av Lima som heter Villa 
Solidaridad. Värderingar är vik-
tiga för projektet. Målsättningen 
är inte att skapa några pingismäs-
tare utan att hjälpa barnen att 
växa som människor, känna sig 
respekterade, skapa bra värde-
ringar och framförallt – ha roligt, 
berättar Johan Boström.

Eftersom Lima är en gigantisk 
stad var man tvungen att ta sig 
dit spelarna fanns. Det fanns 
inte en chans att barnen skulle 
ha råd att ta sig till den bordten-
nisklubb som Eddie, Moisés och 
Johan verkade i. Man var helt 
enkelt tvungen att själv ta sig till 
barnen.

De började söka kontakt med 
skolor i Limas fattigare områ-
den för att marknadsföra verk-
samheten och för att få tag i 
lämpliga lokaler. Man gjorde en 
överenskommelse med skolorna 
att få använda klassrum för 
träningar och förråd att ställa 
de bord man hade att tillgå.

– Vi har fått extremt bra stöd 
och positiv respons från de 
skolor vi samarbetar med. På 
den ena skolan har exempelvis 
idrottsläraren själv varit med 
vid ett flertal tillfällen. 

Viktigt med gamla kontakter
Kontakterna Johan samlat på 

sig genom sina år i pingishagen 
har också betytt väldigt mycket. 
Både Carlstad BTK och Skog-
halls BTK hemma i Värmland 
har gjort insamlingar som gått 
till Campeones de la Solida-
ridad vilket räckt långt, bland 
annat till bord, racketar, frukt 
och vatten åt barnen i pingis-

TEXT: THOMAS BUZA, FOTO: JOHAN BOSTRÖM

Många av oss tänker säkert att välgörenhet och att hjälpa andra 
vore något vi skulle vilja lägga mer tid på. Oftast stannar det vid just 
en tanke. Johan Boström, med ett pingisförflutet i Carlstad BTK, 
lät det inte stanna där. På endast sex månader har han tillsammans 
med kollegorna och vännerna Moisés Vega Flores och Eddie Velarde 
Castro åstadkommit en häpnadsväckande utveckling med projektet 
Campeones de la Solidaridad.

Forts. på sid 14
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skolan. Den franska klubben 
Centre-Isère Tennis de Table, 
där Johan spelade under ett ut-
bytesår, är också i startgroparna 
för att stötta projektet. 

150 barn i klasserna
Den långsiktiga (fem år) 

målsättningen med projektet är 
enligt Johan att finnas på minst 
fem olika ställen i Lima eller 
övriga Peru. Hans kollegor Moi-
sés och Eddie har också kon-
takter i Ecuador där det finns 
tankar på att försöka etablera 
verksamheten. På fem års sikt 

är målet också att ha minst 150 
barn som regelbundet kommer 
till de olika klasserna.

– För att klara de här målen 
behöver vi självklart stöd och tar 
tacksamt emot all hjälp vi kan få, 
det kan vara allt från att skänka 
en liten slant till att bidra med 
material eller med sin kunskap 
(som till exempel att översätta 
från spanska till engelska). Alla 
kan inte göra allt men de allra 
flesta kan göra lite, menar Johan 
Boström.

För de tre grundarna är en 
viktig utmaning att hitta fler 
instruktörer som delar deras 

värderingar för att kunna driva 
projektet så att det lever vidare 
på lång sikt.  

Inte låta projektet dö ut
– Vi har också arbetat med 

att försöka ingå samarbeten 
med andra organisationer för 
att stärka projektets livskraft. 
Sedan har jag från första stund 
också varit väldigt noga med att 
lämna över ansvar till Moisés 
och Eddie för att skapa en 
organisation som inte dör ut 
bara för att jag flyttar tillbaka 
till Oslo.

Forts. på sid 16

INTE BARA PINGIS. Campeones de la Solidaridad handlar inte om att skapa några pingismästare utan att barnen 
växa som människor, känna sig respekterade, skapa bra värderingar och framförallt – ha roligt.

Forts. från sid 12
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Att Johan Boström brinner 
för sina ”Campeones” är ingen 
överdrift.

– Jag har fått så otroligt mycket 
möjligheter att göra vad jag vill i 
livet utan att egentligen förtjäna 
det. Jag hade bara turen att bli 
född i Sverige. Och jag tycker det 
är orättvist att så många män-
niskor föds in i situationer utan 
många av de möjligheter som de 
skulle vilja ha. Kan jag på något 
sätt hjälpa till så gör jag gärna 
det, för det ger så fantastiskt 
mycket tillbaka, säger han med 
eftertryck.

Framtid
Vi hoppar nu fram till mars 

månad och pratar med Johan 
Boström igen. Sedan slutet av 
februari har han lämnat Lima. 
Det har hänt väldigt mycket den 
senaste tiden.

– Jag är nu tillbaka i Oslo och 
arbetar med projektet på distans. 
Moisés och Eddie driver pro-
jektet framåt och det fungerar 
väldigt bra, som väntat. Jag har 
stort förtroende för dem båda. 

14 av våra ”Campeones” bjöds 
in till en internationell tävling 
i Lima tillsammans med sina 
föräldrar för att få lite inspiration 
och motivation, vilket var mycket 
uppskattat. Vi visade även upp 
oss i våra västar och det var 

många spelare och ledare som 
blev intresserade av projektet.

– För att visa vikten av socialt 
arbete och hjälpa till i sitt närom-
råde städade vi en av skolornas 
lokaler och efter sommaren, vil-
ket är april, skall vi plantera träd 
i området för att få det trivsamt 
och fint.

– Stödet från hemmaplan be-
tyder fortfarande väldigt mycket 
för oss. Carlstad BTKs stöd har 
varit basen för våra aktiviteter så 
långt. Skoghalls BTK har stöttat 
via en insamling de hade i sam-
band med sin tävling, Hammarö 
pingispropaganda.

Man har även tagit en titt inåt i 
organisationen och jobbar med att 
strukturera upp ett årligt program 
för pingisskolorna. Ett program 
där man arbetar med fyra värde-
ord; respekt, ordning, glädje och 
ödmjukhet, har tagits fram.

– Vi tror att det är väldigt viktigt 
att det finns en struktur i botten 
för att vi ska nå våra mål. Vi för-
söker också följa upp och belöna 
barnen när de gör framsteg. Vi 
har i nuläget cirka 70 inskrivna 
och väntar med spänning på att 
sommarlovet tar slut nu i mars 
och förväntar oss att det medför 
att många fler vill komma och lära 
sig spela bordtennis. För oss är det 
dock viktigast att våra campeones 
har kul, att de träffar vänner och 
mår bra när de kommer till oss.

– Tre nya tränare har knutits till 
verksamheten som volontärer. 
En skyltmakare, en läkare och en 
textiltryckare har också engagerat 
sig. Utan all denna ideella hjälp 
hade vi aldrig kommit så här långt, 
berättar Johan. 

– Vi har även lagt väldigt mycket 
tid på och är snart igenom för att 
officiellt bli en s k ”NGO”, Non 
Governmental Organisation. Detta 
för att kunna ha en juridisk enhet 
som kan motta bidrag. Det gör det 
också enklare att ingå samarbeten 
med andra aktörer. Som projekt är 
vi mer flytande, som en organi-
sation finns vi på riktigt, menar 
Johan.

Campeones de la Solidaridad har 
även uppmärksammats interna-
tionellt och det har bland annat 
gått att läsa om Johan, Moisés och 
Eddie och deras projekt på ITTF:s 
hemsida.

Framgång på kort tid
Att ha hjärtat på rätt ställe och 

en tro på att det man gör kan 
förändra personifierar Johan Bo-
ström. På ynka sex månader har 
han tagit en behjärtansvärd tanke 
till ett flygfärdigt projekt. Vi kan 
inte annat än att ställa oss upp 
och applådera verksamheten. 
Vill du läsa mer om, eller stötta 
projektet, gå in på hemsidan, 
www.campeonesweb.org n
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Lägervecka 1: v. 27 (2-6 juli)
Lägervecka 2: v. 28 (9-13 juli)
Dagsläger 09.30–16.30 i Enskede-
hallen, tre hallar, 120 st platser.

Pris 1 vecka: 1.600:-
(ink luncher, bowling mm)
Pris 2 veckor: 3.000:-
(ink luncher, bowling mm)

Anmälan och info finns på
www.sommarpingis.se

Stockholm
Summercamp 2012

Äntligen ett
stort juliläger
i Stockholm

Forts. från sid 14
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Då hade de inte stött på varann i 
en match på åtta år. Om Jens nu 
inte minns alldeles galet.

I SM 2004 på legendarens 
hemmaplan i Halmstad bese-
grade Jens Jörgen med 4–1 efter 
underläge 0–1 innan han föll med 
2–4 mot näste Halmstadsspelare, 
Fredrik Håkansson, i finalen.

– Jörgen ville gärna vinna den 
här finalen, det blev rent och hårt 
spel och tappade jag det minsta 
lilla i skärpa var han genast där, 
sa Jens.

Vi såg på honom att han var 
grymt nöjd med sitt fjärde singel-
guld. Speciellt som det tre kvart 
tidigare hade blivit bara silver i 
dubbeln trots några matchbollar.

”Fick inget gratis”
Även Jörgen gillade läget i fina-

len även om han missade titeln.
– Det var bra spel med bra duel-

ler där jag inte fick något gratis. 
För mig var det ett steg åt rätt 
håll, fötterna var med. Efter de 
tre första seten för Jens blev jag 
allt aggressivare.

Särskilt uppjagad blev den 
gamle – förlåt, äldre – aldrig.

– Nuförtiden känner jag mig 
aldrig stressad, istället är proble-
met att jag är för lugn, analyse-

rade Jörgen sig själv.
För Jens Lundquist  blev SM 

början på en sexveckorsperiod 
med spetsad form. I Dortmund 
gjorde han sitt bästa VM och gick 
i täten för Sveriges lag och i OS-
kvalet i Luxemburg lyckades han 
efter vissa vedermödor hitta rätt 
och få med sig ett blågult lag till 
London.

Lyckomånad då också
Det påminde om förra OS-året, 

2008. Då blev april en lyckomå-
nad som inleddes med OS-kvalet i 
Nantes före SM i Örnsköldsvik.

Jens slog allt motstånd sönder 
och samman den gången. Efter 
sex raka segermatcher hade han 
kvalat in till OS i Peking.

Veckorna senare stod han i en 
nybyggd hockeyarena och radade 
upp sex nya segermatcher utan 
att släppa mer än ett set i någon 
av dem.

Färden till SM-guldet kan ha 
varit hans mest glamourösa.

I finalen spöade han femfaldige 
mästaren Fredrik Håkansson 
som han förlorade mot i den där 
finalen 2004 som innehöll flera 

domaringripanden som satte Jens 
känslor i gungning och medförde 
starka reaktioner även hos publi-
ken – mest mot Jens.

Nåja.
– Han hade lite för bra returer 

för mig i dag, sa ”Figge” som inte 
hängde med när Jens drog upp 
tempot i 2008 års final.

Det verkade som Jens hade total 
kontroll.

– Det är först nu jag hämtat igen 
det jag förlorade i träning när jag 
fick problem med min axel och 
tvingades till operation för ett 
och ett halvt år sen.

En benbit skars bort i ett inflam-
merat parti i Jens axel.

”Minst lika häftigt”
2009 kom han tillbaka med ett 

nytt singelguld, hans tredje.
– Första guldet var häftigt, men 

det här var minst lika häftigt, sa 
han efter Helsingborgsfinalens 
11–9, 10–12, 4–11, 11–5, 11–5, 11–9 
mot Johan Axelqvist, klubbkam-
raten i Söderhamns UIF.

– Jag höjde mitt spel som var 
riktigt, riktigt bra. Glöm inte att 
Axelqvist var bra också, ja, jag 

Ett fyrfaldigt leve för gästriken 
och Idas pappa Jens Lundquist, 
32 – guldman i singel 2005, 
2008, 2009, 2012.

– Om det här var den tuffaste 
finalen? Nja, men det var kanske 
den bästa av dem alla. Jag mötte 
ju en toppspelare, sa Jens när 
han klivit ur Boråshagen och 
kastat ljus över sin triumf.

Jens blixtöppnade med 3–0, 
Jörgen Persson replikerade till 
3–3 innan Jens rusade från 5–2 
vid sidbytet i skilje till 11–7.

4
FYRTAL!

Bästa SM-finalen fick en fortsättning i VM
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Och nu hade de matchbollar vid 
11–10 och 12–11 i fjärde setet. 

Men Växjöduon kunde tassa 
fram till setseger 14–12.

I skilje stegrades dramatiken. 
Bachstätter/Törnkvist ledde med 
5–3 vid sidbytet och drog ifrån 
till 7–3. 

Vid 8–6 tog PG/Jens tre raka 
och var förbi. 

Men så kom PG fel i två bollar 
– eller om Bachstätter/Törnkvist 
fick honom dit de ville. PG tog 
några steg åt höger och sprang 
in i barriären så att det blev 9–9. 
Sen skickade PG en boll ut till 
9–10 – och så punkterades finalen 
med 9–11.

– Jag tyckte att vi hade dem i 
säcken. Men tji. De gjorde en del 
bra grejer och vi hade svårt för 
Bachstätters serve. Lite surt är 
det allt och jag tänker inte alls på 
att grabbarna är från Växjö. Men 
det är go´a killar, betonade Växjö-
sonen PG som numera är bosatt i 
Falkenberg.

Det fanns en plan
Törnkvist och Bachstätter 

talade om en plan.
– I skilje följde vi den och spelet 

blev extremt bra. Liksom Jockes 
servar, sa ”Törna”.

– Ja, vi var tvingade att hålla 
oss till planen, det var därför vi 
kunde vinna, vidimerade Bach-
stätter.

Det lilla som kan ha avgjort var 
Växjögrabbarnas inriktning på 
att hålla bollen mot regerande 
mästarnas backhand.

– Jens har ju en fantastisk fore-
hand, sa ”Törna”.

Växjöparet Joachim Bachstät-
ter och Andreas Törnkvist tog sig 
ur svårigheterna redan i semi-
finalen. Fjärde setet mot Lukas 
Rydén/Hampus Söderlund vann 
de med 14–12 och kunde vända 
1–2 till 3–2. n
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tvivlar på att han har spelat bättre 
än han gjort här, berömde Jens 
som finalbesegrade Peter Nilsson 
när han tog sitt första guld 2005.

Före årets fullträff hade han 
Jens sämre SM-år där han fick 
sträcka vapen i sjusetsmatcher. 
2010 stod Fredrik Håkansson i 
vägen i kvarten och 2011 var det 
blivande mästaren Pär Gerell som 
vände 2–3 till 4–3 i semifinalen.

Jens Lundquists tre slutmatcher 
i Borås gav fina skalper: 4–0 mot 
Mattias Översjö, 4–2 mot Kristian 
Karlsson som hade gjort en ka-
nonmatch i kvarten och knuffat 
ut regerande mästaren Gerell på 
riktigt hal is i de tre sista seten 
(11–7, 11–7, 11–7) och så då den 
slutliga triumfen mot Jörgen. 
Jörgen som föll i finalen för andra 
året i följd. n

Vägen till SM-guldet 2012 (24–8)
1) 4–1 Anthony Tran, Spårvägens BTK
 (3,–9,5,9,6)
2) 4–1 Simon Arvidsson, BTK Rekord
 (–7,7,5,7,8)
3) 4–1 Fabian Åkerström, Växjö PK
 (4,6,8,–8,4)
4) 4–0 Mattias Översjö, Eslövs AI
 (9,10,7,8)
5) 4–2 Kristian Karlsson, Halmstad BTK
 (8,7,–7,9,–5,9)
6) 4–3 Jörgen Persson, Halmstad BTK
 (9,6,8,–5,–11,–7,7)

Jens fyra guldfinaler
2005 (4–1, 90 bollar)
Lundquist-Peter Nilsson, Falkenbergs BTK 
7–11, 11–9, 11–7, 11–4, 11–8
2008 (4–1, 86 bollar)
Lundquist-Fredrik Håkansson, Mölndals 
BTK 11–6, 9–11, 11–4, 11–5, 11–7
2009 (4–2, 109 bollar)
Lundquist-Johan Axelqvist, Eslövs AI 11–9, 
10–12, 4–11, 11–5, 11– 5, 11–9 
2012 (4–3, 132 bollar)
Lundquist-Jörgen Persson, Halmstad BTK 
11–9, 11–6, 11–8, 5–11, 11–13, 7–11, 11–7

jens	guldfinaler

GULDLYCKA. Växjöspelarna Joa-
chim Bachstätter och Andreas 
Törnkvist kröp in i varandras 
famnar efter finalsegern mot favo-
riterna Pär Gerell/Jens Lundquist.

1–11 i fjol, 11–9 och SM-guld i år. 
Se där förvandlingen i skilje för Växjöparet Joachim Bachstät-

ter och Andreas Törnkvist. I finalen i Borås knäckte de Pär Gerell/
JensLundquist som slog dem i kvarten 2011.

En skräll med tanke på att PG och Jens var ute efter fjärde raka dub-
belguldet. På de tre tidigare finalerna hade de släppt ett enda set.

”Spelet och Jockes servar blev extremt bra”
DUBBELFÖRVANDLINGEN
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”En av världens bästa servar”, sa 
Sara – kan det stämma, ”Tilda”?

– Världens…, det vet jag inte. 
Men det är inte många i Europa 
som har effektivare servar än jag 
har. De ger många poäng och jag 
har flera variationer, upplyste 
hon.

”Tilda” jämförde fjolårstrium-
fen i Stockholm med årets i Borås 
och konstaterade:

– Det var mycket lättare förra 
året.

Totalt sett, ja, eftersom hon då 
inte förlorade ett enda set under 
mästerskapens fem singelom-
gångar. 

I finalen 2011 fick hon ändå slita 
hårdare än i årets final. Marie 
Olsson tog 30 bollar mot Sara 
Rasks blott 20.

Besök i Malmö och Spanien
Matilda har spelat på heltid de 

sju, åtta senaste åren. 
Fram till oktober vistades 

hon i Sverige men har därefter 
mest hållit till i Spanien den här 
säsongen.

Hon har hunnit med två av-
stickare till Malmö för att gnug-
gas mot Li Fen.

– Li är extremt närvarande och 
det blir givande pass mot henne, 

sa ”Tilda” som efter SM inte bara 
hade VM i Dortmund att rikta in 
sig på. 

Ett OS-kval skulle komma 
också.

– Det är realistiskt att tro på en 
OS-plats. För fyra år sen klarade 
jag kvalet men togs inte ut av 
SOK.

Tyvärr, det gick sämre i år. Hon 
var aldrig nära att ta en OS-plats i 
Luxemburg.

”Deckare meningslösa”
För att få frid i sinnet och all-

män tillfredsställelse när bollen 
inte är spel läser ”Tilda” Dalai 
Lama.

– Jag har återupptagit honom. 
Deckare är inte hennes genre.
– Nej, de är meningslösa!
Med sitt singelguld i Borås såg 

hon till att alla damtitlar som 
stod på spel i Borås hamnade 
hos en klubb, Ängby SK: U20 
(Linda Bergström), damdubbeln 
(Linda/Matilda) och damsingeln 
(Matilda).

Efter det konstaterandet tar vi 
ett hopp fem år tillbaka i tiden. 

Det var då Matilda Ekholm 
löste upp en knut genom att ta 
revansch för den mest försmäd-
liga av förluster.

SM 2004: 11–13 i sjunde och 

avgörande semifinalsetet mot 
Marie Olsson.

SM 2007:  Från 0–2 till 4–2 i 
finalen mot samma Marie Olsson.

SM hade inte varit ”Tildas” grej 
så långt, men nu kunde Sveriges 
högst rankade pingistjej sedan 
hösten 2005 också titulera sig 
svensk mästarinna.

Matilda var aldrig ute på mi-
nerad mark det året. Möjligen 
hade hon fått svårt att komma 
undan om hon inte vunnit fjärde 
setet, 13–11 efter 10–12 i setet före, 
i semin mot blivande polisen 
Susanna Wigow. 

Favoritstaden Helsingborg
2009 kom ”Tilda” till Helsing-

borg och då kände hon bara sköna 
mästerskapsvibrationer.

• 18 april 2000 vann hon junio-
rer 17.

• 4 mars 2007 tog hon sitt första 
seniorsingelmästerskap.

• 8 mars 2009 blev det ett nytt i 
samma hall.

– Det är aldrig något strul här, 
det är ordning på allt, sa en tind-
rande ”Tilda” om den uppnådda 
trippeln i favoritstaden.

Hon tappade visserligen en 
2–0-ledning till 2–2 men var den 
odiskutabelt bäste med 11–7, 11–6 
i slutseten.

Ett fyrfaldigt leve för östgötskan 
och Dalai Lama-vännen Matilda 
Ekholm, 29 – guldkvinna 2007, 
2009, 2011, 2012.

Hon blåste på ordentligt i 
Boråsfinalen och slog Sara Rask 
med 11–6, 11–3, 11–5, 11–6. 

Det blev inte fler än 64 bollar i 
tidernas kortaste damsingelfinal.

– ”Tilda” har en av världens 
bästa servar, jag kom inte åt 
henne. Synd att det inte blev 
mer spel, det är ju där jag har 
min styrka, sa Sara.

4 FYRTAL!
Hyllad för serven efter kortaste SM-finalen
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Finalmotståndare var nio år 
yngre Malin Pettersson, tränings-
kompisen i Köping.

– Efter all tid tillsammans vet vi 
hur den andre spelar. Därför låste 
vi varann, även om det inte såg så 
ut från sidan, betonade ”Tilda” 
– den gången representerande 
Riddaren BTK i Järfälla.

Marie Olsson igen
2011 ställdes hon ännu en gång 

mot Marie Olsson i en final. Två 
set var jämna, båda slutade 12–10, 
men Barcelonaspelaren kunde 
fullfölja till guldet utan ett enda 
förlorat SM-set.

Då pratade hon om att läsningen 
av författaren Paolo Coelhos 
böcker stärkt henne mentalt.

Året senare hade hon fått en 
kick av Dalai Lama.

Vilken av herrarna som har mest 
att ge henne ska inte vi avgöra. 
Båda är guld värda. n

Vägen till guldet 2012 (20–3)
1) 4–0 Madeleine Stenqvist, Tabergs SK
 (9,4,3,2)
2) 4–0 Jennifer Jonsson, Lekstorps IF
 (4,4,4,4)
3) 4–2 Daniela Moskovits, Spårvägens BTK 
 (5,–9,6,4,–11,5)
4) 4–0 Sofia Westholm, Fridh./Urnan BTK
 (7,6,9,3)
5) 4–1 Sara Rask, Dänningelanda BTK
 (6,3,5,6)

”Tildas” fyra guldfinaler
2007 (4–2, 117 bollar)
Ekholm-Marie Olsson, BTK Ajax 11–13, 
10–12, 12–10, 11–4, 11–8, 11–4
2009 (4–2, 111 bollar)
Ekholm-Malin Pettersson, Team Mälaren-
ergi BTK 11–6, 11–9, 8–11, 9–11, 11–7, 11–6
2011 (4–0, 76 bollar)
Ekholm-Marie Olsson, Råå BTK 12–10, 11–3, 
12–10, 11–7
2012 (4–0, 64 bollar)
Ekholm-Sara Rask, Dänningelanda BTK 
11–6, 11–3, 11–5, 11–6

matildas	guldfinaler

– Matilda drar alldeles för bra, 
tyckte finalmotståndaren Jennie 
Gustafsson.

Och Falkenbergskamraten 
Anna Månsson nickade bifall.

– Vi måste göra allt så riktigt 
för att hålla undan för Matilda, 
nu blev det lite missar, sa Anna.

Linda förstod Falkenbergssyn-
punkterna till fullo:

– Jag vet att det blir bra när 
Matilda öppnar, hon träffar 
alltid bordet och hittar riktning-
arna så att vi tjänar på det.

Mitt i guldbubblandet kritise-
rade ”Tilda” sig själv:

– När vi följde den uppgjorda 
taktiken klaffade det. Men i 
tredje brände jag tre skitlätta 
bollar så att vi förlorade setet. 
Inte bra.

I början av turneringen pra-
tade Sveriges bästa pingistjej 
om omställningen från Malin 
till Linda och att det med en 
defensivspelare vid hennes sida 
skulle ställas krav på djupleds-
förflyttningarna. 

Hur gick det?
– Jo, tack, det flöt bättre och 

bättre, svarade ”Tilda”.

Två SM-guld var
Linda Bergström låg ett guld 

före Matilda Ekholm den här 
söndagen 4 mars. Men ”Tilda” 
kvitterade genom att finalbese-
gra Sara Rask i damsingeln och 
kom också upp i två SM-guld. 

Lindas hämtade hem sitt första 
i U20-klassen. n

Det gick bra utan Malin, ”Tilda”. 
Efter två dubbeltitlar med Pettersson blev det en första med nya 

klubbkompisen Linda Bergström. 
Finalsiffrorna för Bergström/Ekholm: 11–8, 11–6, 10–12, 11–6.

Det gick bra med
Linda också, ”Tilda”

BÄTTRE OCH BÄTTRE. 
Efter guldet med 
Malin Pettersson 
fick Matilda Ekholm 
ställa om sig i tanke 
och förflyttningar. 
Men det fungerade 
med Linda Berg-
ström också.
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Ellen hade den ytterst svåra upp-
giften att stoppa Stina Källberg i 
semifinalen. Men hon lyckades väl 
med det, 3–1.

– Jag har slagit Stina tre gånger 
före den här segern, visste Ellen 
att berätta.

Hon lade kort, hade ordning 
på serven och avslutade med en 
överraskande lätt finalseger mot 
2012 års talangjaktsetta Maja 

För Linda blev det ännu en gång 
en finalfullträff mot Michaela 
Karlsson.

I flickor 17-finalen i Karlstads 
JSM i fjol skrevs siffrorna också 
till 4–1.

Det hon lärde sig då hade hon 
nytta av ett år senare.

– Michaela är svår, hon släpper 
inte bordet och skär med korta 
bollar, sa Linda som ökat dosen 
till sex-sju pass från måndag till 
fredag. 

Det är uppenbart att hon gyn-
nats av att träningsrytmen blivit 
jämnare.

Bollteknikern Mattias Översjö 

hann avfärda en landslagsman, 
Harald Andersson, och två 
senare VM-uttagna, Kristian 
Karlsson och Mattias Karlsson, i 

Linda Bergström, Ängby SK och 
Mattias Översjö, Eslövs AI följde 
i varandras spår när de blev 
U20-mästare i SM i Borås. Efter 
trevande förstaset kom de loss 
och vann med 4–1.

Det blev Spårvägens BTK dub-
belt upp i Pingisiaden. 

Vilmer Georgsson spelade hem 
pojkklassen och Ellen Holmsten 
flickklassen.

LINDA GJORDE SOM I FJOL OCH 
TJATET ÖKADE ÖVERSJÖS FOKUS

Spåret här och där i Pingisiaden

LINDA HÖLL TÄTT. Bergström från 
Ängby SK, som tog alla damtit-
larna, var inte lätt att överlista i 
U20.

TEKNIKER MED FOKUS. Mattias 
Översjö tar det inte som det kom-
mer bara. Numera vet han vad 
han vill.
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VIKINGAR PÅ PALLEN. Pingisiadsegrarna Vilmer Georgsson och Ellen 
Holmsten hade den traditionella blågula utstyrseln på sig när de 
förenades med tvåorna Daniel Nordström och Maja Andersson.
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– Vad vi än gjorde small det från 
Mats, sa Anna Månsson som var 
beredd på att det skulle ta slut 
redan efter tre finalset.

Men Anna och maken lyckades  
rädda tre matchbollar vid 7–10 
och ta setet med 12–10. 

Sen blev 5–5 i fjärde 11–6 för 
Sandell/Donner.

Säg något gott om Mats, Ma-
rina?

– Han har ett brett register 
och är bra i det öppna spelet och 
returerna. Plus att han gör en del 
oväntade saker.

Vad kontrar Mats med?
– Marina är bra när hon attack-

erar, är tuff och hittar vinklarna.

Förlängda armar
Många bollar avgjordes av Mats 

tack vare hans räckvidd. Med 
sina 195 centimeter såg det ut 
som om han i sista stund kunde 
förlänga sina armar för att nå den 
lilla pingiskulan.

Martina har 21 centimeter kvar 

upp till Mats.
För att fortsätta med guldma-

karnas kontraster:
• Marina föddes i Tuapse vid 

Svarta Havet i Ryssland, kom till 
Kekbekaise och Kiruna när hon 
var 15 – och hamnade i Stock-
holm.

• Mats är född i Stockholm – 
och hamnade i Halmstad.

– Jag hoppas och tror att jag 
blir kvar där. Träningen under 
”Tickan” är perfekt för mig, 
tyckte Mats.

Vid sidan av läkarstudierna där 
Marina är inne på tredje året 
av drygt  fem håller hon sig till 
cirkel- och konditionsträning och 
andra bollsporter.

– När jag spelar pingis vill jag 
ha roligt, då rinner adrenalinet 
till. Visst, vi var ute efter det här 
guldet, betonar Marina.

I fjol fick Sandell från Halmstad 
BTK och Donner från Tabergs 
SK nöja sig med brons. n

Andersson. Ellens klubbkamrat 
Vilmer skrämdes inte heller 
av sin finalmotståndare Daniel 
Nordström, tredje Spåretspela-
ren av de fyra i Pingisiadens två 
finaler.

Gillar att vinna
Efter två raka förstaplacering-

ar i Talangjakten undrade vi om 
inte Vilmer blir less på att bara 
vinna och vinna.

– Nej, det är alltid lika roligt, 
fick vi veta.

Han hade idel nollor över 
förlorade set.

I finalen tappade Vilmer 19 
bollar: 5, 8, 6. 

Ellen tappade tre färre: 6, 6, 
4. n

de tre slutronderna. Det styrker 
hans egen uppfattning om att ef-
fektiviteten förbättrats avsevärt. 

Lite tjat från tränarna har 
bidragit till att han numera har 
en ständig strävan att pressa 
motståndaren tillbaka även om 
han hamnar på viss distans från 
bordet.

Ordet är – fokus.

”Nu satsar jag allt”
Finalresultatet 4–1 mot Mattias 

Karlsson imponerade storli-
gen och publiken i hemstaden 
hängde med på noterna och stöt-
tade Översjö till fullo.

– Att vinna SM är en stor titel. 
Nu satsar jag allt, sa han.

YouTube-stjärnan Översjö ska 
göra några framträdanden på 
den nya Euro-Africa-touren och 
kommer att infinna sig i Hel-
singborg i juni när BTK Rekord 
bjuder in.

Det blir ett test på om Mat-
tias Översjö är internationellt 
gångbar. n

Det omaka mixedparet blixtrade till. Wow, SM-guld efter att i finalen 
ha trasslat till det för 2007 års mästare och äkta paret Magnus och 
Anna Månsson.

Heltidssatsande Mats Sandell, 23, tränar 8-9 gånger i veckan, 
läkarstuderande Marina Donner, 29, nöjer sig med en gång.

Omaka paret slog det äkta 
”Vad vi än gjorde small det”

TACK FÖR KLIPPET. Det tycktes Marina Donner tänka
när partnern Mats Sandell använde sin fruktade forehand.
Utdelningen: SM-guld.
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Stellan trivs i värmen – men
i det stora landet i väster är
det mesta annorlunda
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V
ärldsmästare flera gånger om, tränarmeriter från såväl 
svenska som danska junior- och seniorlandslag, liksom tyska 
Bundesliga och en vända i Qatar tillsammans med Jörgen 
Persson. Stellans meritlista går inte av för hackor. Sedan några 

år befinner han sig i ett land där det inte riktigt fungerar som i Sve-
rige, varken generellt eller när det kommer till pingis. 

– I USA är det mesta annorlunda. Allt är i stort sett upp till indivi-
den, det är ett oerhört stort land och förbundet är inte så välfunge-
rande som vi är vana vid i Sverige, seriesystemet är inte så väl utbyggt 
heller, berättar Stellan.

Tillsammans med hustrun Angie driver han ett företag som erbjuder 
professionell coaching i San Diego med omnejd, främst privatlektio-
ner och en del lägerverksamhet. De har ett gott samarbete med den 
lokala klubben, San Diego Table Tennis Club.

– Vi arbetar med ett antal spelare, varav några är riktigt bra och 
några är lite mindre bra, säger Stellan diplomatiskt.

– Vi upplever inte alltid den dedikation och hängivelse hos spelarna 
som jag varit van vid. Vissa av dem vill helt enkelt inte lika mycket 
som jag, vilket innebär att det kan vara lite trögt att hitta motivationen 
emellanåt. 

Ofta fulltecknat
Just nu är det bra snurr på verksamheten och det händer att Stellan 

av tidsbrist får tacka nej till att ge lektioner. Så har det dock inte alltid 
varit. När den ekonomiska krisen slog till med full kraft i USA trodde 
han nästan att de skulle få ta ner skylten, men lyckligtvis blev det inte 
så. Spelarna har i stor utsträckning fortsatt att betala för deras tjänster 
och agendan är för det mesta fulltecknad. 

Få uppdrag från förbundet
Stellan själv är en smula förvånad över att han inte fått fler erbju-

danden och förfrågningar från det amerikanska förbundet, med tanke 
på den erfarenheten han besitter.

– Jag tror att det beror på främst två saker. För det första är de flesta 
klubbar privatägda och har kinesiska tränare som inte är så intresse-
rade av att släppa in mig, eftersom de av förklarliga skäl inte vill riske-
ra att bli av med sina jobb. För det andra är det ingen hemlighet att jag 
inte är vidare förtjust i att flyga, erkänner Stellan. Att lida av flygrädsla 

TEXT: THOMAS BUZA, FOTO: SAMUEL BENGTSSON

Kontrasten är stor. När Pingis får tag i en av våra största genom 
tiderna befinner han sig i ett 25-gradigt klimat där solen oftast 
skiner. I Sverige är det samtidigt blåsigt, 3-4 minusgrader och 
beckmörkt. Flerfaldiga världsmästaren och tränarprofilen Stellan 
Bengtsson från Falkenberg bor och verkar numera i San Diego på den 
sydliga delen av den amerikanska västkusten. Det blir ett samtal om 
coaching, pingis på TV, utmaningar för såväl amerikansk som svensk 
pingis och – flygrädsla…

Forts. på sid 26
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innebär ett stort problem i ett så 
stort land som USA.

– För ett tag sen skulle jag till 
Virginia Beach på östkusten. 
Eftersom jag inte ville flyga 
åkte jag tåg istället. Det tog tre 
och en halv dag, berättar Stellan 
och skrattar. Men visst är jag 
lite förundrad över att man inte 
nyttjar mig mer här, det kan jag 
inte sticka under stol med.

Det enda egentliga uppdrag 
Stellan har för det amerikan-
ska förbundet är mycket litet; 
som deltagare i en kommitté 
som verkar för utvecklingen 
av bordtennisen i landet. Det 
består än så länge i att han är 
delaktig i telefonkonferenser 
som hålls sporadiskt. En gam-
mal Ängby-bekanting, Dennis 
Davis, är ansvarig.

Ingen collegesport
– inga stipendier

Bordtennis är fortfarande 
ingen stor sport i USA, även om 
det finns väldigt många utövare. 
Diskussioner kring hur över hur 
man skall få pingisen att ”slå” 
ordentligt har förts under flera 
år i bordtenniskretsar, men 
än så länge har det inte riktigt 
lyckats. En bidragande orsak 
är att pingis till skillnad från 
baseball och fotboll inte är offi-
ciell sport på något college eller 
universitet.  Det innebär att 
spelarna inte kan söka stipen-
dium för att utöva sin idrott i 
samband med skolgång. Istället 
är man som spelare hänvisad 
till privata alternativ som ofta 
kräver att man står för finan-
sieringen på egen hand. Det 
faktum att pingisen inte är inne 
i college- och universitetsvärl-
den gör sporten ganska begrän-
sad till ett fåtal utövare som har 
de finansiella förutsättningarna. 
För spelare och talanger finns 

det ingen brist på – snarare 
tvärt om, menar Stellan.

Ytterligare ett problem som 
hämmar utvecklingen i USA är 
det elektroniska ratingsystemet 
där alla spelare ingår, även de 
som är väldigt unga. Eftersom ra-
tingsystemet används vid uttag-
ningar osv, väljer många spelare 
att ”taktiktävla”, de väljer noga 
vilka tävlingar de ställer upp i 
och tävlar inte i den utsträck-
ningen som behövs i ung ålder 
för att utvecklas. Detta för att 
inte tappa viktiga rankingpoäng 
mot lägre rankade spelare. Det 
är med andra ord inte tränare 
som tar ut spelare via läger och 
spelarna får inte en gedigen täv-
lingsvana, vilket Stellan upplever 
som negativt för utvecklingen.

USA:s pingiskarta
Det finns dock en del ljuspunk-

ter.

– De flesta pingisklubbar i 
USA är privatägda. 70 procent 
av deltagarna på de amerikan-
ska mästerskapen är av asiatisk 
härkomst och många tränare i 
de klubbar som fungerar väl är 
kineser som håller hög klass. Sen 
finns det också en del center som 
fungerar mycket bra, bland annat 
India Community Table Tennis 
Club i Milpitas, Kalifornien som 
nyligen blivit utsett till ett så 
kallat HotSpot Center (som även 
Falkenberg blivit). Där tränar 
exempelvis både de amerikanska 
mästarna Ariel Hsing och Timo-
thy Wang samt Lily Zhang som 
är rankad tvåa i världen bland 
kadetter.

– De har träning sju dagar i 
veckan med hög klass på både 
spelare och de fem heltidsanställ-
da tränarna. Den förre landslags-
spelaren Massimo Constantini 
från Italien är chefstränare, vilket 
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DEDIKERAD. Få tränare är så dedikerade sin uppgift som Stellan Bengts-
son. Ett problem för honom i USA är att inte alla han tränar brinner 
lika mycket för sporten som han själv gör.
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är ett bevis på att klubbarna 
verkligen gör seriösa satsningar.

Tankar kring
framtiden för sporten

När man samtalar med Stellan 
Bengtsson går hans passion och 
kärlek till sporten nästan igenom 
telefonluren. Han följer nog-
grant såväl internationell pingis 
via tv-kanalen på internationella 
bordtennisförbundets ITTF:s 
hemsida, som svensk pingis via 
sändningarna från Pingisligan på 
pingistv.se.

– Det är väldigt lärorikt att 
studera exempelvis de bästa 
kineserna eftersom de är grymt 
duktiga. Skillnaden mellan dem 
och européerna är att man måste 
titta på upp emot tio matcher för 
att hitta någon svaghet hos dem, 
så duktiga är de, säger Stellan.

En nog så intressant detalj 
som uppkommer i vårt samtal. 
Hur många tränare här hemma 
studerar pingis så intensivt? För 
Stellan är det en självklar del av 
hans jobb och ett ypperligt sätt 
att ständigt hålla sig ajour. 

– Jag har bättre koll på svensk 
pingis idag än när jag arbe-
tade i Falkenberg, säger Stellan 
bestämt. Jag är inne på SBTF:s 
hemsida dagligen och tycker det 
är jätteroligt att följa våra unga 
spelare.

Svensk pingis utveckling
På frågan om vad han tror att 

det beror på att vi i Sverige befin-
ner oss där vi gör nivåmässigt 
idag svarar Stellan:

– Jag måste först säga att jag 
inte vet hundraprocentigt hur 
det ser ut i klubbarna eller hur 
träningen bedrivs, men faktum är 
att många nationer både sprungit 
ifatt och ifrån Sverige. Då måste 
man fundera över orsakerna. 
En del säger att man i Sverige 
tappat färdriktningen, men 

jag tror snarare att man tappat 
hjulen. Det brister förmodligen 
lite i grundutbildningen bland 
juniorerna och generellt uttryckt 
gäller det nu att hitta tillbaka till 
vad som en gång gjorde Sverige 
till en toppnation.

Konkreta tips till förbättring
– Alla de bästa spelarna bör 

träna ihop kontinuerligt. Idag 
utarmas träningen av att trup-
perna i klubbarna är lite för små, 
vilket innebär att många spelare 
reser mycket. Träningen måste 
dessutom vara individuellt anpas-
sad och tränarna kompetenta och 
utbildade. Det är viktigt att fråga 
sig och förstå vad de som man vill 
besegra gör – och sedan göra det 
bättre själva. Alla måste veta exakt 
vad de skall göra, det får inte 
finnas några gråa zoner. Dess-
utom, lite klyschigt kanske, måste 
givetvis både hjärta och hjärna 
vara med – annars ser jag inte hur 
svensk pingis ska kunna komma 
tillbaka till forna glansdagar.

154 dagar på landslagsläger
Stellan tar upp ett intressant 

exempel från säsongen 1984-85, 
då seniorlandslaget låg på läger 
tillsammans i 154 dagar. Argu-
mentet att det inte skulle vara ge-

nomförbart idag eftersom många 
av landslagsspelarna numera är 
betydligt mer utspridda över värl-
den bemöter han så här:

– Vi var flera i landslaget som 
spelade utomlands även då, 
främst i tyska Bundesliga. Tomas 
Berner som var förbundskapten 
brydde sig föga om det och det 
var inte bara en gång jag kom till 
match stel som en betongpelare i 
benen efter ett hårt träningsläger. 
Men så gav det också resultat, 
säger han bestämt.

Suget efter att verka på absolut 
toppnivå inom sporten han håller 
så kär har Stellan uppenbarligen 
kvar. Det råder heller inga tvivel 
om att tränarprofilen fortfarande 
har mycket att ge. Frågan är om 
det blir i Sverige eller någon 
annan stans? Även om familjen 
trivs fortfarande mycket bra i 
San Diego har de så smått börjat 
blicka hemåt. ”Hem” för Stellan 
är alltjämt lilla Steninge i Halland, 
mitt emellan Falkenberg och 
Halmstad.

– Jag kan tänka mig att arbeta för 
svensk bordtennis igen, eller inter-
nationellt för den delen. Sen är det 
ju mycket övrigt som skall klaffa 
innan det blir verklighet, men det 
hade absolut varit roligt. n
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NAMN: Stellan Bengtsson
FAMILJ: Hustrun Angie, tre barn och två barnbarn
BOR: San Diego, USA
YRKE: Driver tillsammans med hustrun Angie företaget StellAngie som erbjuder profes-
sionell coaching inom bordtennis.
AXPLOCK AV MERITER: Världsmästare i singel 1971, lag och dubbel 1974, brons i VM 1981 
i singel, europamästare i singel 1972.
KURIOSA: Har mött alla världsmästare i singel från 1961-1993.
BÄSTA PINGISMATCH: Väldigt svårt att svara på så jag säger istället att jag spelade som 
bäst under VM 1973 och 1981 där jag gjorde väldigt många bra matcher.
DOLD TALANG: Jag är bra på att laga mat.
Stellan är också välkänd för sin enorma skivsamling. Därför tog Pingis tillfället i akt om att 
fråga om lite tips. Här följer en kort lista på vad det lyssnas på just nu i familjen Bengtssons 
hem: JD McPherson, Nick Waterhouse, John Paul Keith, George Jackson, och Mavis Staples.

faktaruta
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– Hon har en överansträngning i 
höger arm och hade svårt att till 
och med få över bollen, sa Jan 
Berner, som inte bara coachade 
Bernadette utan också nästan ser 
henne som en familjemedlem.

– Jag lärde känna hennes pappa 
och min dotter Sara och Berna-
dette blev kompisar. I oktober 

var vi i Rumänien och tidsmäs-
sigt passade det bra för henne att 
komma till Safir, förklarade Jan 
Berner.

Veckan före Safir bodde Berna-
dette hemma hos familjen Berner 
i Lilleström.

Hur kan hon slå så hårt?
Bernadette Szocs är en liten 

späd tjej men en fenomenal 

spelare. Det är inte utan att man 
funderar hur hon kan slå så hårt 
med den lilla kroppen.

– Bernadette har förstås en 
stor begåvning och fallenhet för 
pingis men hon har säkert tre 
gånger mer träningstid med god 
kvalitet än motsvarande svenska 
ungdomar i hennes ålder, menar 
Jan Berner.

Det innebär i runda slängar 
10 000 timmar för att bemäs-
tra pingis på den nivå och med 
sådan säkerhet som hon gör. Det 
möjliggörs genom att hon bara 
går i skolan två månader per år. 
Resten av året är det i prakti-
ken full satsning på pingis som 
gäller.

Även om det inte blev vinst i 
juniorklassen, presenterade sig 
Bernadette Szocs på ett fantas-

TEXT: PER HÄLLSTRÖM, FOTO: IRVING KARLSSON

Bernadette Szocs är bara ännu en i den långa raden av talangfulla 
rumänska flickor som genom åren tagit guld i damjuniorsingel vid 
Ungdoms-EM.

I Safir Junior Open var det tänkt att Bernadette Szocs skulle ta den 
fjärde rumänska vinsten efter de tidigare vinnarna Elizabeta Samara 
(2005, 2007) och Daniela Dodean (2006). Zhou Yihan, Singapore, 
spräckte de förhoppningarna i semifinalen och Bernadette fick nöja 
sig med en tredjeplats.

SPÄDA MEN TUFFA
SZOCS I J-O:S SPÅR

…men i Safirs hängde inte högerarmen med
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tiskt sätt när hon gick till final i 
damsingelklassen.

I semifinalen besegrade hon 
självaste Sun Jie på ett imponerat 
sätt och det var bara Li Fen som 
blev för svår i finalen.

”Lång tradition”
Hur kan det komma sig att ru-

mänsk dampingis år ut och år in 
plockar fram det ena löftet efter 
det andra på damsidan? 

Ser man resultaten över tid på 
exempelvis Ungdoms-EM finns 
det inget annat land som kommer 
i närheten.

– Vi har en lång tradition och 
det finns alltid några bra spelare 
att se upp till. Jag tränar på ett 
olympiskt center i Bistrita i Ru-
mänien, som egentligen bara är 
öppet för pojkar och där har jag 
Michela Steff som sparring, säger 
Bernadette Szocs.

I Rumänien finns det inte så 
många möjligheter att ta sig fram. 
Idrotten är en väg att gå. För 
att nå hela vägen krävs många 
träningstimmar. 

Mentaliteten är tuff och redan 
från tidig ålder tränar de fem 
timmar i stort sett alla dagar i 
veckan.

Bernadette Szocs (född 5 mars 
1995) tillhör samma ungerska 
minoritet och är uppvuxen i 
samma stad, Targu Mures, som 
Istvan Moldovan. Men redan som 
tioåring flyttade hon till tränings-
centret i Bistrita.

Nära att det blev Norge
Det har dock inte alltid varit 

lätt för henne att klara av sin 
situation. På grund av avsaknad 
av ekonomiskt stöd i Rumänien 
var Bernadette i februari 2010 på 
väg att flytta och börja tävla för 
Norge.

Hennes föräldrar investerade 
en stor summa pengar för att 
säkerställa att Bernadette fick 

de bästa möjliga träningsförhål-
landena. Hon blev trots allt kvar 
i Rumänien, även om de ekono-
miska problemen inte löstes. 

I september 2011 reste hon 
till Argentina för World Junior 
Circuit på egen bekostnad. Det 

rumänska Bordtennisförbundet 
vägrade att betala resan på grund 
av bristande ekonomiska ramar. 
Trots detta vann den målmedvet-
na Bernadette Szocs turneringen.

– Jag har stora mål och ett är att 
i april kvala in till OS. Det skulle 
innebära att Rumänien fick med 
ett lag där. Jag hoppas också 
kunna vinna junior-VM 2012, 
säger Bernadette Szocs.

Juniorfemma i världen
För närvarande  ligger Berna-

dette Szocs femma på världsran-
kingen för damjuniorer.

Hennes främsta merit hittills är 
EM-silver i lag från 2011. 

Förra sommaren vann hon juni-
orklassen i Ungdoms-EM. 

Benadette Szocs har rätt att 
spela två år till i juniorklassen 
och hon siktar på att bli den 
första på damsidan som vinner 
tre juniortitlar i singel i UEM. 
Landsmaninnan Ottilia Badescu 
gjorde det 1983-85, men i kadett-
klassen.

Jan-Ove Waldner är ensam om 
bedriften på herrjuniorsidan.

– Jag har två år kvar i junior-
klassen och siktar på att vinna 
tre titlar, säger Bernadette med 
övertygelse och självsäkerhet.

Det är inte utan att man tror att 
hon lyckas och det ska bli spän-
nande att följa hennes framfart. 
Först på vägen mot OS i London 
(om hon kvalar in i lag – Daniela 
Dodean och Elizabeta Samara är 
klara för singeln), sedan junior-
VM i slutet av året och därefter 
får vi se om hon lyckas med 
bedriften att vinna tre juniortit-
lar i UEM.

Allra först gäller det nog att bli 
kvitt den efterhängsna över-
ansträngningen som hämmade 
henne kraftigt i Safir. 

Och vi kan ju alltid hoppas att 
hon kommer tillbaka nästa år. n

1956 Maria Golopenta  
1958 Maria Golopenta 
1959 Mariana Barasch 
1968 Carmen Crisan 
1969 Carmen Crisan 
1972 Lidia llie 
1978 Eva Ferenczi 
1983 Olga Nemes 
1985 Olga Nemes (tävlade för Västtyskland) 
1988 Otilia Badescu 
1992 Georgeta Cojocaru 
1996 Mihaela Encea
2005 Daniela Dodean  
2006 Daniela Dodean
2007 Elizabeta Samara
2011 Bernadette Szocs
 
…och enda svenska guld
1965 Eva Johansson

Rumäniens	dam-
juniorguld	i	UEM

EXTRAPAPPA. Jan Berner ser 
nästan Bernadette Szocs som en 
extra familjemedlem och coachade 
henne under Safirs Internatio-
nella.



SKÅNSKA KINESER ÖVERLÄGSNA
Safir har ett vinnande koncept 
när det gäller att dra till sig spe-
lare som få andra tävlingar på 
World Junior Circuit har. Mellan 
juniorklasserna på onsdagen 
och torsdagen och kadettklas-
serna på helgen spelas alltid 
seniorklasserna för herrar och 
damer på fredagen. 

I år saknades Jan-Ove Wald-
ner för första gången på många 
år men startfältet höll yppersta 
elitklass. Det räcker att nämna 
Xu Hui. Eslövs stora stjärna 
var helt outstanding och mer 
eller mindre förnedrade sina 
motståndare och försvarade fjol-
årssegern på ett enkelt sätt. Lika 
överlägsen var Li Fen i damsing-
elklassen där hon besegrade 
Bernadette Szocs i finalen.

Xu Hui har ett fantastiskt facit i 
Pingisligan men har lite att jobba 
på för att nå Li Fens facit på 112-
0 under de fyra säsongerna hon 
spelade i damernas elitserie för 
Lyckeby och Trelleborg. Sedan 
2006 spelar Li Fen för Saarlouis-
Fraulauten i Tyskland. Men hon 
bor i Sverige. Det här var hennes 
fjärde vinst i Safir. 

– Jag åker till Tyskland några 
dagar före matcherna. Normalt 
brukar jag träna i Malmö med 
några manliga spelare, säger 
Li Fen, med en liten lätt skånsk 
klang på sin svenska.  

Hon medgav att om möj-
ligheten hade funnits skulle 
hon gärna spelat i det svenska 
landslaget. PER HÄLLSTRÖM
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Varje år står nya utmaningar 
och förbättringar av tävlingen på 
Lars Elwins önskelista. En önskan 
som funnits med väldigt länge är 
digitala anslagstavlor. Äntligen gick 
denna dröm i uppfyllelse.

För spelarna var det inget kon-
stigt att inte få lottningsscheman 
på papper. Det gick lika bra att stu-
dera resultaten på datorskärmarna 
som var utplacerade i foajén.

De som har en smartphone 
kunde också ladda ner Safirs egen 
applikation och via mobilen kolla 
tävlingsresultaten och få uppgift 
om vilket bord man skulle spela på.

Flera andra önskemål uppfyll-
des samtidigt. Uppdateringarna 
och resultaten ut till publiken och 
spelarna gick mycket snabbare, 

de personer som tidigare satte 
upp nya uppdaterade lottnings-
scheman kunde användas till andra 
uppgifter.

Och ur ett miljömässigt perspek-
tiv – hur mycket papper sparades 
inte? PER HÄLLSTRÖM

OH, ODD – 80 UNDERKÄNDA RACKETAR

Odd Gustavsen är ordförande i 
ITTF Equipment Committé. Han 
och hans manskap hade några 
hektiska dagar under Swedish 
Junior och Cadet Open.

Normalt är det inte mer än fem 
procent av racketarna som visar för 
höga värden än tillåtna. Dock inte 
i Örebro.

– Den här gången visade 80 av 
240 testade racketar för höga 
värden, de flesta dessutom från 
samma leverantör. Vi har haft 
diskussioner med dem, förklarar 
Odd Gustavsen.

En racket kanske inte har högre 
värden än 3.00 ppm av flyktiga 
organiska komponenter. Det hög-
sta uppmätta värdet under denna 
turnering var 4.00 ppm. 

– Utrustningen som används är 
mycket solid och man kan helt 
klart lita på resultaten. Samma ut-

rustning används för gruvindustrin.
Tidigare hade vi dessa racketkon-

troller på grund av hälsoproblem, 
numera är syftet att minska hastig-
heten och rotationen på bollarna, 
säger Gustavsen.

Hemma i Norge har han en 
kopia av alla godkända gummin på 
marknaden. 

Rackettesterna är en dyr affär 
för Internationella Bordtennisför-
bundet.

– En Mini RAE Elite kostar cirka 
25 000 kronor. En eller två gånger 
om året måste vi skicka dem för 
kalibrering. Det kostar också en 
hel del pengar att skicka folk över 
världen till varje turnering, sa 
Gustavsen.

Ett annat problem är att det finns 
spelare som karvar ur en del av 
träytan för att få plats med mer 
boostring. PER HÄLLSTRÖM

aktuellt	–	kantbollar	från	Safirs Har Du tips till ”aktuellt”? Maila oss på pingis@bordtennis.rf.se

Miljövänligt med
digitala anslagstavlor

FRAMTIDEN. De digitala anslags-
tavlorna har äntligen blivit 
verklighet.

ÖVERLÄGSEN. 
Xu Hui, Eslöv.
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Anton Källberg har inte fyllt 15 än.
Men han bor ensam och håller 

rent där hemma. 
Och så motar han asiater vid dör-

ren innan de hunnit rumstera om 
för mycket vid bordet. 

Under Safirdagarna i Örebro i 
februari tog han två fina skalper: 
Hongkongkinesen Hung Ka Tak i 
Swedish Junior Open och japanen 
Kohei Sambe i Swedish Cadet 
Open.

Revanschen på Hung för 
finalförlusten i Tjeckien tre dagar 
tidigare betydde tyvärr inte så 
mycket eftersom Anton fick stryk 
av polacken Jakub Folwarski så 
att möjligheten ta sig vidare från 
gruppspelet sprack.

– Klart jag är besviken, jag vis-
ste inte vad jag skulle göra och 
vågade inget, suckade Anton som 
inte hade synat defensivspelande 
Folwarski på nära håll tidigare.

Glädjen hos Anton var desto 
större efter första segern mot 
Hung.

För två år sen åkte han dit mot 
Hung i Safirs kadettklass – och 
ännu en gång i Hodonins kadett-
klass i Tjeckien.

– Nu skrämde jag honom med 
att spela långt ner i hans backhand 

och så varierade jag servarna, sa 
Anton.

Serven och backhandslaget har 
skärpts – där har ni orsaken till att 
Anton tagit ett betydande skutt 
framåt senaste året.

– Jag var för passiv i min back-
hand, är hans egen uppfattning.

Flytten från Borlänge
En självständig kadett som vet 

vad han vill.
Inför den här säsongen, och 

läsåret i åttan, flyttade han från 
Borlänge till Söderhamn där han 
tränar med bland andra landslags-
kompisen Adam Blomquist och 
övervakas av Adams pappa Peter.

Anton bor i en etta på 17 kvadrat-
meter och reder sig själv. 

Hur gör du med maten?
– Jag tar med mig en matlåda 

från skolan så att jag får middag 
också. Det är bara att använda 
mikron.

Och städningen?
– Den sköter jag själv!

Gladare efter mötet med Sambe
Var han något putt efter junior-

klassen i Örebro på onsdagen var 
han gladare på söndagen efter av-
slutningen med kadetterna. Anton 

semifinalplats var väl så merite-
rande som hans finaler i Slovenien 
och Tjeckien.

Sättet han svängde 1–2 till 3–2 
mot juniorkvartsfinalisten Kihei 
Sambe imponerade på många. 
Bollduellerna var avancerade och 
tempostarka.

Sen mötte han Hung Ka Tak ännu 
en gång i Örebro – och föll trots att 
han inledde med 11–6 i första setet.

I kvarten hade Anton Käll-
berg svenskt sällskap av Simon 
Berglund som fick ge sig för Can 
Akkuzu, Frankrike.

Det vimlade av asiater. Alla fyra 
herrjuniorerna i semifinalerna var 
japaner och båda damjuniorfinalis-
terna var från Singapore.

Inga är så roliga att följa som de 
japanska pojkarna.

Som Sverige kan lära sig mycket 
av när det gäller hängivenheten till 
pingisen.  ÖRJAN WESTBERG
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HOPPFULLT
I ITTF Hopes, upp till tolv år, finns hoppen inför framtiden. 

Två med talangjaktsmeriter vann i slitna Idrottshuset i Örebro i slutet 
av februari: Vilmer Georgsson och Stina Källberg.

Vilmer, som var Örebrofinalist även i fjol i den här klassen, behövde gå 
sex matcher och Stina fyra för att säkra slutvinsterna. 

För Stina måste det ha varit extra kul att promenera in i finalhagen 
eftersom hon där mötte en nära bekant, Ellen Holmsten. 

Vilmer ställdes mot en amerikan, Kanak Jha, i slutmatchen.
Vilmer hade i sin klass konkurrens av 15 utländska spelare – tre från 

både Luxemburg och Saudi-Arabien – och Stina av tre utlänningar.
Båda svenskhoppen prickade in 3–1 i finalerna.
Vilmer tappade andra setet och Stina tredje.
 ÖRJAN WESTBERG

aktuellt	–	kantbollar	från	SafirsHar Du tips till ”aktuellt”? Maila oss på pingis@bordtennis.rf.se

Anton, 14 reder sig själv på 17 kvadrat i Söderhamn

REDER SIG SJÄLV. Städningen sköter 
Anton Källberg som synes helt 
utan problem själv.
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Inga blågula grabbar i åttondelen i 
Swedish Junior Open årgång 2012.

Men väl två tjejer, Jennifer Jons-
son och Linda Bergström.

Jennifer var till och med på väg in 
i kvarten efter att ha vänt 0–2 till 
3–2 mot Ekaterina Guseva. 

Men när det var som roligast bet 
ryskan tillbaka med 11–6, 11–7.

– I slutseten var jag inte så 
bestämd, jag låg inte på, förklarade 
Jennifer efter förlusten.

Tankarna gled snabbt till vad som 
hände för ett år sen i Spanien. 

Då fick hon också stryk av Gu-
seva – 10–12 i skilje.

Jennifer har aldrig slagit henne, 
även om vi var många som trodde 
hon skulle göra det i det gamla 
Idrottshuset i Örebro.

Det var ändå var Jennifers bästa 
framträdande med Safirs tävlingar. 
Två år i rad hade hon petats bort i 
omgång 1.

Linda mötte en svår motstån-
dare i toppseedade DooHoi Kem, 
ett år och tio månader yngre än 
Ängbyhoppet.

– Om jag tagit andra setet skulle 
möjligheterna ha ökat betydligt, 
trodde Linda.

Efter 5–11 i första ledde hon med 
10–8 som resulterade i 11–13. 

Sen var det klippt.

Det hängde på en skör tråd att 
Linda inte kommit in i huvudturne-
ringen alls.

– Snöpligt att förlora med 12–14 i 
skilje, så hon efter andra matchen 
i gruppspelet mot Katsiaryna Bay-
eva, Vitryssland. 

Sen avslutade hon med seger och 
vann gruppen ändå.

Henriks långa set
Av Sveriges fyra gossar i andra 

omgången föll tre med 2–4 och 
den fjärde med 0–4.

Trots att landslagsdebuterande 
frejaren Henrik Johansson blev 
setlös gjorde fick han en del blickar 
på sig och gjorde den kanske bästa 
insatsen. Henrik höll stånd mot 
toppseedade japanen Masaki 
Yoshida. Marginalen var aldrig mer 
än två bollar med 19–21 i andra 
som det mest laddade setet.

– Jag visste inget om honom 
och gick in för att spela mycket 
backhand mot backhand. Först när 
det stod 10–10 blev jag förvånad 
och började tänka – då spände jag 
mig också, sa Henrik som går på 
pingisgymnasiet i Växjö, satsar 
hårt och visade upp en icke oäven 
teknik.

I fjol överlevde åtta svenskar 
omgång 1 – i år var de hälften så 

många. En av dem var Hampus 
Söderlund, i kvartsfinal 2010 och i 
åttondelen 2011. Han konstaterade:

Japanen Sambe för svår
– Klassen på juniorerna var bättre 

än den var när jag deltog med 
92:orna för två år sen och med 
93:orna i fjol. Jag är bara tionde-
rankad nu, bland 94:orna, sa Ham-
pus som stoppades av japanen 
Kohei Sambe.

I dubbel hade Sverige två pojkpar 
och två tjejpar i åttondelen. Ett 
av dem, Ängbys Linda Bergström 
och Maria Engelson, överlevde till 
kvarten. Där blev ryskorna Blazhko 
och Rossikhina för svåra, 1–3.

 ÖRJAN WESTBERG

Jennifer nära kvarten i Örebro

EJ BESTÄMD. Jennifer låg inte på 
i slutseten mot Guseva – därför 
förlorade hon, enligt egen utsago.
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WALDNER, NEXT!
Ja, så kan det komma att låta i 
Londons tunnelbana i sommar 
när Jan-Ove Waldner blir håll-
plats i London. Under OS byter 
nämligen hållplatserna i stadens 
tåg- och tunnelbanesystem namn 
till kända idrottsprofiler. Föru-
tom J-O så ingår ytterligare tre 
svenska olympier i namnbytet, 
Magnus Wislander (handboll), 
Gert Fredriksson (kanot) och 
Carolina Klüft (friidrott).

Källa: Piteåtidningen
***

HARALD TILL HALMSTAD BTK
Enligt ett pressmeddelande 
så lämnar Harald Andersson 
Spårvägen för Halmstad BTK.

– Det känns otroligt kul att 
Harald Andersson ansluter till 
Halmstads BTK. Med Harald, 
som precis som Kristian Karlsson 
och Mattias Karlsson är född 
1991, i laget så fortsätter vi vår 
satsning på kommande gene-
rationen svenska pingisspelare, 
säger HBTK:s ordförande Terje 
Johansson i ett pressmeddelande.

***
TOPPEN OCH BOTTEN
Kina är enligt förbundschef David 
Gustafsson som bevistade VM i 
Dortmund så oerhört överlägsna 
att det “nästan blir tråkigt”.

Om man däremot hoppar till 
botten av resultatlistan är det 
helt skilda världar. På herrsidan 
hittar vi på 120:e och sista plats 
Namibia. Heiko Fleidl vann 
Namibias enda singelmatch i 
turneringen genom att besegra 
Tinashe Chikaka i matchen om 
119-120:e plats. På damsidan hit-
tar vi Isle of Man på 90:e plats. 
De lyckades vinna två singel-
matcher i turneringen och dessa 
vanns i den avgörande matchen 
för att undvika sistaplatsen mot 
Jamaica. TB

”Jag twittrar – alltså finns jag”. 
Sociala medier spelar en allt större 
roll i vårt samhälle och vardag. 
Fler och fler sällar sig till  den stora 
mängden som använder Face-
book, twittrar och bloggar för att 
snabbt kommunicera och hålla sig 
uppdaterade.

Twitter är en slags mikroblogg-
ning och kommunikation som går 
ut på att dela med sig av korta 
uppdateringar samt genom att 
följa andra personer ta del av deras 
uppdateringar. Uppdateringarna får 
maximalt innehålla 140 tecken.

Självklart har dessa fenomen 
även fått många följeslagare inom 
vår sport. Här följer ett litet ax-
plock av pingisprofiler på nätet:

Bloggar:
www.bordtennisblogg.com
Norsk pingisblogg som drivs av Kjetil 
Sætre.

– Jag bloggar om pingis för att 
få upp intresset kring den fantas-
tiska sport pingis faktiskt är. Om 
inte vi själva (spelare och ledare) 
engagerar oss så kan vi inte heller 
förvänta oss att någon annan skall 
göra det, säger Kjetil Sætre.

www.elevenpoints.
wordpress.com
Pingistidningens gästkrönikör från 
Kanada, Mikael Andersson, skriver 
om pingis på ett lite högre plan. 
Mycket från den internationella 
världen.
www.pingisfan.se
Max Ansbros välkända pingisblogg 

som är en av Sveriges mest besökta 
idrottsbloggar.

– Jag bloggar som en ventil 
för mina egna tankar. Så var det 
åtminstone till en början men med 
tiden (snart fem år) har min hem-
sida blivit något av en plattform 
för kommunikation bland pingis-
spelarna, vilket innebär ett visst 
ansvar. Jag skriver mest för mig 
själv men har en trogen läsarkrets 
(1.700 besökare om dagen) och 
det är väldigt kul att det jag skriver 
berör – även om det är långt ifrån 
alla som gillar allt jag skriver.

www.hampussoderlund.com
Hampus Söderlund skriver om sitt 
pingisliv på ett personligt och ambi-
tiöst sätt.

På Twitter hittar vi ganska många 
pingisspelare. För att ta del av 
deras “tweets”, registrera dig på 
Twitter och gör en sökning:
•	 Förbundschef	David	Gustafsson
 (@davvegusten)
•	 Pär	Gerell	(@garnetgerell)
•	 Jon	Persson	(@jonjpersson)
•	Mattias	Översjö	(@miniovis)
•	 Robert	Svensson
 (@RobertSvens)
•	Hampus	Nordberg
 (@HampusNordberg)
•	 Lukas	Rydén	(@Luukryd)
•	Matilda	Ekholm	(@Maitemato)
•	Madeleine	Melcher

(@MaddeMelcher) TB
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Pingis i sociala medier

CITAT FRÅN VM I DORTMUND: “Han slåss mot den sjätte 
generationen kinesiska spelare. Vi kunde ha ställt upp med Xu Xin  mot 
honom. När Persson var med och vann 1989 mot oss i Dortmund med 
5-0 var han inte ens född”
 KINAS COACH LIU GUOLIANG IMPONERAS AV JÖRGEN PERSSON
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Celluloid istället för plast. Nu 
kommer den nya bollen. Men 
när? Efter diskussioner under 
VM sköt ITTF upp starten för 
användandet. Troligen blir VM 
2015 det första mästerskapet 
med plastbollen. Här ger tidigare 
förbundskaptenen och före-
tagsledaren Tomas Berner en 
värdefull bakgrund till den lilla 
pingisrevolutionen.

Först och främst gäller att det 
enligt ITTF:s (internationella 
bordtennisförbundet) regler sedan 
länge är möjligt att använda en 
boll tillverkad i ”plast” eller det nu 
använda materialet celluloid.

För några år sedan uppmärksam-
made ITTF att celluloid kommer att 
bli en bristvara i framtiden och att 
det är ett brandfarligt material. Då 
uppmanade ITTF bollfabrikanterna 
att utveckla en boll i ”plast”.

Initialt ville ITTF att ”plastbollen” 
skulle börja användas i ITTFs egna 
tävlingar (bland andra VM och 
World Tour) från och med 1 juli 
2012, men tidpunkten sköts senare 
upp till 1 juli 2013.

I samband med VM i Dort-
mund diskuterade ITTF med de 
olika bordtennisfirmorna och då 
framkom att det fortfarande finns 
en stor osäkerhet om tillverknings-

processen, testförfarande och pro-
duktionskapacitet. Därför beslöt 
ITTF att skjuta fram datumet för 
användande av ”plastbollen” vid 
ITTF-tävlingar till 1 juli 2014. 

Detta gör att ”plastbollen” inte 
kan användas under VM i Tokyo år 
2014 utan att VM-debuten troli-
gen blir i Suzhou, Kina år 2015. 

Observera att om någon fabrikant 
får fram en ”plastboll” före år 2014 
är det fritt fram att använda den i 
andra tävlingar och matcher så fort 
den klarat ITTF:s testförfarande.

Plastboll redan på 1970-talet
Här kommer lite nulägesinforma-

tion och fakta:
•	Redan	på	1970-talet	fanns	en	

”plastboll” som användes i tävling-
ar som Europaligan och i Engelska 
öppna mästerskapen. Bollen blev 
dock inte populär och tillverkning-

en lades ner efter några år.
•	Det	finns	idag	inga	specifika-

tioner på vilket plastmaterial som 
skall användas (det finns oändligt 
med olika sorter) och ITTF kallar 
den nya bollen ”Poly ball”.
•	Priset	på	celluloidbollar	har	

stigit de senaste åren och till kom-
mande säsong går priset på XXX 
bollar upp rejält. 
•	All	tillverkning	av	pingisbollar	

sker sedan flera år i Asien, framfö-
rallt i Kina och Japan.
•	Man	testar	nu	två	olika	tillverk-

ningsmetoder för plastbollen – dels 
i två halvor som sedan sätts ihop 
(som celluloidbollen), dels hel, 
utan skarv.
•	Bedömningen	idag	är	att	båda	

tillverkningsmetoderna kommer 
att innebära att ”plastbollen” blir 
betydligt dyrare än dagens bollar.
•	Tillverkningen	av	en	tränings-

boll av plast kommer att dröja 
flera år och troligen blir de också 
avsevärt dyrare än dagens trä-
ningsbollar.
•	Celluloid	är	en	sorts	plast	som	

består av cellulosanitrat mjukgjord 
med kamfer. Den har använts i 
biograffilm, plektrum, glasögonbå-
gar och leksaker men idag nästan 
bara till bordtennisbollar.

TOMAS BERNER
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VM-premiär för plastbollen 2015?

Ålsta BTK söker spelare till division-3 lag.
Klubben är belägen 3 mil syd

om Örebro i Hallsbergs kommun.
Välkommen till vårt lag.
Bra ersättning erbjudes.

***
Intresserad?

Kontakta Stig Åberg på tel 070-250 60 00

SPELARE SÖKES! Vill Du annonsera
på PingisTorget?

Ring Leif Johansson,
035-368 70, e-post:

leif@leafguard.se
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Så har då ännu en av Falkenberg 
BTK:s eldsjälar försvunnit.

Allan Dahlgren, 85, somnade in 
den 22 februari.

Allan var med hela den långa 
vägen i den halländska klubben.

Med aktivt om att ta upp klub-
bens representationslag till den 
högsta serien redan 1951, det blev 
bara en säsong.

1955 var det dags igen, FBTK i 
finrummet.

Själv aktiv på en nivå som räckte 
både till DM-guld och västsvenskt 
mästerskap.

Och svensk singelmästare. Det 
var som veteran i 45-årsklassen 
och året var 1974.

Och vem var coach om inte Allan 
Dahlgren när FBTK tog sitt första 
lag-SM 1962-1963 och även den 
efterföljande säsongen.

– Vi var ett gäng yngre som fick 
chansen att träna med Allan, det 
betydde mycket för oss, säger Dick 
Torstensson.

Dick klev snart in i juniorlandsla-
get, precis som Stellan “Stor-Stel-
lan” Bengtsson, som senare också 
tog för sig i seniorlandslagsdress. 
Då pratar vi om 1950-talet och en 
bit in på 1960-.

FBTK rensade nästan rent när 
klubben en gång fått chansen i då-
varande Pojklagspokalen och lade 
beslag på flera bucklor för evigt.

Hans bästa pingisminne? 
Stellan “Mini-Stellan” Bengtssons  

singeltitel vid VM i Nagoya 1971.
SJ-anställde Allan delade med sig 

av sitt kunnande, förkovrade sig via 
de kurser som då var aktuella och 
hjälpte andra klubbar nationellt, 
men han var också förbundskapten 
i Norge 1974–1978.

Fotboll som ung, golf på lite äldre 
dagar, det var andra idrotter som 
Allan Dahlgren ägnade sig åt. På 
fotbollsplanen en dåtidens inner 
som gärna ville få bollen serverad 
exakt på högerfoten.

På golfbanan hann han bland an-
nat med att göra hole-in-one inte 
bara en utan två gånger. 

 CHRISTIAN HEYERDAHL

FBTK-eldsjälen Dahlgren är borta

Ängby SK och STIGA genomförde 
nyligen en stunds pingispropa-
ganda i Kista Galleria där man 
spelade uppvisning och lät sig bli 
utmanade.

– Intresset och gensvaret var 
väldigt positivt. Många, såväl unga 
som gamla, kom fram och ville 
prata och utmana oss. Det var 
alltid minst 15-20 personer som 
stod och tittade samtidigt, ibland 
upp emot 50. Det var också många 
invandrare som kom fram och sa 
att de hade spelat pingis i sina 
hemläner, bland annat en kvinna 
från Iran i 50-årsåldern som hade 
varit ungdomsmästare för 35-40 
år sedan, berättar Gustaf Erics-
son, välkänd spelare och även vice 
ordförande i Ängby SK.

– Det är ett enkelt sätt att sprida 
intresset för sporten samt klub-
bens varumärke. De flesta har 
ju någon gång spelat pingis och 
tycker det är roligt men kanske 
inte tänkt tanken att börja träna i 

en klubb. Att se pingis ”live” på lite 
högre nivå och få utmana ”riktiga 
pingisspelare” istället för att bara 
spela på exempelvis ”fritids” eller 
arbetsplatsen kan kanske väcka 
tanken att ta sitt spelande till nästa 
nivå.

Gustaf Ericsson är mycket 
positivt inställd den här typen av 
arrangemang och menar att det är 
ett lika effektivt sätt att värva nya 

spelare på som att vara ute i skolor, 
speciellt som ungdomar i ett köp-
center ofta har sina föräldrar med 
och de kan se hur kul barnen tycker 
att det är när de provspelar.

– Vi delade ut information om 
hur man kan börja träna i klubbens 
regi och räknar med många nya 
medlemmar, avslutar Gustaf Erics-
son. THOMAS BUZA

Galleriapingis

FULL FART. Pingislirarna från Ängby SK var populära villebråd att utma-
na i Kista galleria. Ängby SK hoppas också att det kommer att generera 
en och annan ny medlem.
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Anton Magnusson från Eskil-

stuna BTK tog på hörlurarna 

och utestängde Urnanträffen. 

Han var nog inriktad på att 

ställa till större besvär för kon-

kurrenterna än han gjorde. Nu 

sågs han inte bland de 16 bästa 

i pojkar 14. Nöjd ändå?
– Så där…
Tävlingen han hellre minns:

– Stratospoolen. Där blev jag 

tvåa i P13, trea i P14 och trea 

i P15.
Antons längsta tävlingsresa 

hittills gick till Falkenberg och 

Västkustspelen.
Varför han valde Urnanträf-

fen den här lördagen, 17 mars?

– Det sägs att det är en bra 

tävling.
För Anton är det pingis som 

gäller.
– Jag tränar tre, fyra gånger i 

veckan och det ska bli mer.

Bästa match du gjort?
– Jag vet inte.
Anton kör på utan att ha nå-

gon bestämd pingisförebild. n

Rekordba-
sen Rickards 
dotter Alice 
Tolstoy, svensk 
JEM-spelare 
2011, följde 
med Curt 
Carlsson från 
Helsingborg 
till Gävle. Här blev det ett första täv-
lingstest efter skadan som stoppade 
henne i en dryg månad.

– Jag har haft en stressfaktur 
i handen och inte kunnat hålla i 
racketen.

Det var i slutet av januari besvären 
tilltog.

– Jag vill kvalificera mig till 17-års-
klassen i SM, avslöjade hon.

Hur det gick? Finalist i den klassen 
i Urnanträffen.

Förra säsongen var hon igång med 
tävlande nästan varje helg. 

Sex eller sju träningspass och 
extra fysövningar varje vecka hade 
minskat till fyra eller fem vid tiden 
för Urnanträffen.

Alice hoppas bli fullt återställd 
för att kunna närma sig sin favorit – 
Matilda Ekholm.

– Och så brukar jag följa Sabine 
Winter, Tyskland lite extra.

Vi kan också viska att Alice har 
en pojkvän. Lovande även han, fast 
i fotboll, HIF:s juniorlag: Herman 
Eklund.

Det är skillnad på bollstorlek, visst, 
men de kan säkert lära av varann. n

Urnanträffen 
är det årliga 
målet för Agnes 
Kiirikki från 
Kristinehamns 
BTF. 

– Det är 
tredje eller 
fjärde gången 
jag ställer upp i tävlingen.

Och till hösten flyttar hon till 
Köping för att börja på RIG:et.

Din största framgång så här 
långt?

– Jag tog silver i JSM i Karl-
stad, flickor 14-dubbeln.

I Gävle föll hon i 17-semin 
mot Alice Tolstoy.

Bästa match under åren med 
pingisen då?

– Nej, det är ingen speciell jag 
direkt kommer på.

Däremot har hon två namn 
hon gärna kollar in när hon får 
chansen: Jens Lundquist och 
Pär Gerell.

Kanske kan Agnes hämta 
något från de två för att nå sitt 
mål.

– Och det är att bli bäst i 
Sverige, så klart!

Värmlandstjejen tränar 
fyra gånger och lägger till ett 
gymnastikpass om det inte är 
tävling.

– Under säsongen tävlar jag 
två, tre gånger i månaden, 
säger Alice Kirikki. n

Stratospoolen
hans bästa

Tillbaka efter
handskadan

Ser upp till
Jens och PG

TOLV I URNANTRÄFFEN

ANTON, 13

ALICE, 15 AGNES, 15
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Pontus Jo-
hansson har 
framtiden 
för sig som 
PR-man. 
När han i 
Urnanträf-
fen ropades 
upp som 
tävlande för Ovansiljans BTK var 
han snabbt framme i sekretariatet:

– Säg att klubben kommer från 
Orsa.

I motsats till det kompani som 
en gång bar dalaortens namn och 
aldrig lovade någonting bestämt 
visste han vad han ville och vann 
17-åringarnas klass. Pontus final-
slog Halmstads Arnes Selimbego-
vic i tre raka.

– Det går bra här, för två år sen 
var jag i final i P14, minns Pontus 
som går första året i Köping och 
ger järnet för pingisen.

På RIG:et blir det träning sju 
gånger i veckan.

Han började spela pingis när 
klubben i Orsa startade 2004.

Hur många tävlingar gör du per 
säsong?

– Runt tio. Närmast siktar jag på 
att gå långt i SM, sa Pontus.

Och ditt bästa slag?
– Nabbstöten.
Lika med en för motståndarna 

svårkontrollerad backhand.
Men favoritspelare har han 

ingen. n

Gustav Renman i KFUM 
Stocksund tävlar nästan 
varje helg.

– Ja, så ofta det går. Och 
jag blir aldrig trött, klar-
gjorde han i Urnanträffen 
där han återfanns i semifinal 
i pojkar 12.

Siktet, Gustav?
– Att bli så bra som möjligt.
Han tränar fyra gånger i 

veckan och säger att dosen 
ska höjas nästa säsong.

Din bästa tävlingsinsats?
– Det vet jag inte.
Bästa match då?
– Kanske är matchen mot 

Viggo Kippel i poolspelet i 
Urnanträffen den bästa. Då 
fungerade min forehand bra.

Gustav fick se Viggo från 
Spårvägen vinna P12. Själv 
åkte han på en förlust av det 
hårdare slaget: 10–12 i femte 
och avgörande set mot Erik 
Hogenäs, Tyresö.

Har du någon idol?
– Nää. Jo, förresten: J-O. n

Han är född i Halmstad men har 
familjeförflutet i Bosnien, vem tror ni 
han nämner då? 

Zlatan, givetvis.
Men Arnes Selimbegovic ser upp 

till en till:
– ”Figge”!
Varför ”Figge”, femfaldige svenske 

singelmästaren Fredrik Håkansson?
– Han har en sån skön spelstil. Och 

så är han min tränare.
Arnes ägnade fritiden åt fotboll i 

HBK och hockey i Halmstad Ham-
mers. Men så slog han om till pingis 
när han var tolv.

– Jag började med att spela lite på 
gården, säger han.

Arnes går på gymnasiet i Halmstad 
och tränar under ”Figge” och Ulf 
”Tickan” Carlsson mellan fem och sju 
gånger i veckan.

Vad han ser i sin kikare?
– Pingisligan och…ja, landslaget.
Bästa match?
– När jag slog Sam Oddsheden med 

3–2 – 13–11 i skilje – för Kvibille i 
division 1.

Inom parentes: Arnes fick totalkvo-
ten 13–17, läromästaren ”Figge” 32–0.

Arnes sa sig vara nöjd med sitt spel i 
Urnanträffen.

– Men inte efter finalen (HJ17), la 
han till.

För tredje gången på fyra matcher 
fick han stryk av Pontus Johansson. n

PR-man för Orsa – 
med nabbstöt

”Jag blir
aldrig trött”

Zlatan och
”Figge”
är stora

OM SINA KARRIÄRER
PONTUS, 17

GUSTAV, 11

ARNES, 16

Reportaget fortsätter på nästa sida
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Är han fast vid pingisen nu?
Felix Henriksson, en av få 

hemmaspelare i Urnanträffen, 

har hållit på med allt: bandy, 

baseboll, ishockey, innebandy, 

fotboll (”som jag spelar fortfa-

rande”) och nu har han fastnat 

vid den minsta av bollar.
– Satsar? Ja, jag lägger inte 

fyra träningspass i veckan utan 

anledning, säger Felix.
Under jullovet var han med 

på regionslägret i Söderhamn 

och till sommaren ska han till 

Danmark för att förkovra sig.
Felix var också med på se-

naste Top 12 för Norrland i Ås. 

Men i Urnanträffens HJ17-
klass åkte han ut i första 
omgången mot Henrik Nord-

ström, Spårvägen.
– Han hade kortnabb, det var 

inte roligt. Jag brukar tappa 
skallen men jag gjorde det inte 

helt, beskrev Felix sig själv 
efter den förlusten. 

Felix tänker hellre på en an-

nan match, hans allra bästa:
– Det var när jag slog Per 

Eriksson, Iggesund i VAIF-loo-

pen (Valbo). Det blev mycket 

taktik, jag körde ut och spelade 

defensivt, säger Felix.
Som vill beskriva sig som en 

”lite allround” spelare. n

Här har vi en 
solskensdam som 
skrev historia i 
44:e Urnanträf-
fen. Sun Jie blev 
den första att 
vinna en klass, 
damer elit, fem år 
i rad. Lika många 
gånger har hon 
gjort 3–0 i finalen.

Sun har tjänat ett antal tusenlappar på 
att vinna dubbeln – Hälsingebocken på 
lördagen, Urnanträffen på söndagen. I år 
fick hon aldrig chansen i Söderhamn som 
inte hade någon damklass.

Sun tvekar inte när hon ska ranka final-
segrarna:

– Den mot Candy Wu (2009), bästa 
matchen.

Sun Jie nöjer sig med några egna 
träningspass i veckan och lägger krut et 
på att träna andra. Tre gånger blir det det 
bollåda i Spårvägen och en gång infinner 
hon sig hos Boo KFUM.

– Det är lättare att undervisa i teknik om 
man kan bra svenska, betonar han.

Därför går hon på vuxengymnasiet mån-
dag till och med torsdag för att förbättra 
sin svenska.

På träningen i Sverige har hon synpunk-
ter:

– De tränar jättebra men på matcher 
måste de kombinera och tänka på olika 
spelsätt. 

Variera mera, är alltså mottot.
Själv tänker sig Sun Jie en fortsatt fram-

tid i Sverige med sin haj, He Haijin, som 
hon bott ihop med i drygt halvdussinet 
år. De har uppehållstillstånd och vill bli 
svenska medborgare.

Till sommaren tar Sun med sig de unga 
löftena Stina Källberg och Ellen Holmsten 
för drillning i Shanghai, hemstaden. n

Rasmus Trison från Ro-
tebro BTK sneglar på Pär 
Gerell för att puffa på sig 
själv i pingiskarriären:

– PG var aldrig någon 
supertalang men han har 
ändå lyckats väl.

För att få ut så mycket 
som möjligt av pingisspe-
landet sökte Rasmus till 
pingisgymnasiet i Eslöv där 
han ska gå tre år. Han trä-
nar sju, åtta pass i veckan 
under bröderna Peter och 
Mattias Andersson och 
säger:

– Det fungerar jättebra 
här.

För att samla tillräckligt 
med poäng är Rasmus ofta 
ute och tävlar.

– Först ska jag komma 
med på SM för 17-åringar, 
sen blir det 20-åringarna 
som gäller.

Din bästa match du gjort?
– Vet inte, men det kan ha 

varit i Ängbys vinterpool i 
januari-februari. Jag åkte 
ut i semin mot Joel Georgs-
son.

I Urnanträffen kom han 
aldrig till kvarten. n

Danmarksträning
i sommar

På ren svenska:
”Variera mera!”

”Fungerar
jättebra i Eslöv”

FELIX, 16

SUN JIE, 30

RASMUS, 17
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Hon har haft 
ont i axlarna, 
hon har haft 
ont i benhin-
norna och 
som inte det 
var nog fick 
hon jätteont i 
halsen. Eme-
lie Johansson 
från Hedemora vill bara glömma 
den här säsongen och gå vidare 
till nästa.

– Bortsett från seriespelet har 
det bara blivit två tävlingar för 
mig: Östsvenska Top 12 och så 
Urnanträffen.

Kvalet med segraren IK Juno 
återstod. Till det kom Emelie 
med 15 spelade matcher (sju 
vinster, åtta förluster) i division 
1, Norra. Juno vill försöka igen i 
högsta serien.

– Min bästa match gjorde jag 
där, i Storfors, säsongen 2010-11.  
Jag hade matchboll på Daniela 
Moskovits (Spårvägen), 2–1 och 
10–9, men förlorade. Sen slog 
jag Stina Zetterström (Ängby) i 
Örebro, säger Emelie.

Hon minns även silvret i 
damjuniorer 17 i lag-SM med 
lika stor förtjusning. Också med 
Juno.

Är hon i trim försöker hon 
köra fyra pingispass och två 
gympass i veckan. Plus att det 
blir löpning då och då.

Emelie har en idol när hon nu 
blickar framåt: Jörgen Persson.

– Han ser inte ut som en 
stjärna eller översittare men är 
bara så bra. Verkar hur ödmjuk 
som helst. n

Här är en umekille som slår 
mot sig själv:

– Säsongen har kunnat 
vara bättre, jag är för ojämn, 
klagar han.

Adam Olofsson går andra 
året av tre på gymnasiet i 
Söderhamn och säger sig 
satsa fullt ut.

Tändningen har två 
orsaker: uppsvinget med 
nya hallen och nya klub-
ben i Umeå och den goda 
träningen med fem pass i 
Söderhamn.

– Vi gymnasister möter 
varann ofta och slår varann, 
säger Adam och tycker att 
han håller en bra nivå.

Om det inte varit för just 
den där ojämnheten.

I Urnanträffen 2011 nådde 
han högt när han besegrade 
Ängby SK:s Mikael Lund. 
Det kan ha varit hans bästa 
enskilda prestation under 
åren med pingisen.

Om han har en idol?
– Säger jag inte J-O är det 

konstigt, tycker Adam. n

Seger i 
damjunio-
rer 20 efter 
att ha slagit 
Fridhem/Ur-
nans tidigare 
VM-spelare 
Michelle 
Quach i fina-
len, seger i 
damjuniorer 17 och tvåa efter Sun 
Jie, Spåretkamraten, i elitklassen. 

Där har ni Sannamari Bölenius 
helgutdelning i Urnanträffen.

Men värre: 
Förlusten i DM-finalen i Stock-

holm mot mamma Annimari, mest 
känd som Komulainen en gång.

– Ja, det var smärtsamt. Men jag 
slog henne i en annan klass, säger 
Sannamari och tonar ner depp-
ningen.

Sannamari är permanent i Fin-
lands landslag numera.

Tillsammans med Pinja Eriks-
son.

– Pinja bor i gästrummet hemma 
hos oss i Saltsjö-Boo. Där har vi en 
egen pingishall, Butterflyhallen.

Så träna kan Sannamari göra när 
som helst. 

Officiellt räknar hon till sju, åtta 
pass i veckan.

Efter lag-VM i Dortmund har 
hon ännu ett VM i tankarna, 
Junior-VM. Bästa matchen för 
säsongen?

– Den mot Emily Bates, England. 
Jämnårig med mig.

Det är ingen idé att diskutera 
favoritspelare med henne. San-
namari har ingen.

– Jag fokuserar helt på mitt eget 
spel. n

Satsar om efter
allt det onda

”Bättring, jag
är för ojämn”

Har egen pingishall 
där hemma

EMELIE, 19

ADAM, 18

SANNAMARI, 16

Text och foto från Urnanträffen:
ÖRJAN WESTBERG
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Enligt stadgarna skall styrelsen 
bestå av 6-9 ledamöter samt en 
ordförande. Samtliga ledamöter 
väljs på två år och ordföranden 
väljs på ett år. Efter att styrelsen 
vid årsmötet blivit vald konstitu-
erar man sig och utser därefter 
själv de interna sysslorna såsom 
kassör och sekreterare. Årsmö-
tet består av ombud utsedda av 
specialdistriktsförbunden (SDF), 
för enkelhetens skull fortsätt-
ningsvis i texten kallat ”distrik-
ten”. Varje distrikt har rösträtt 
baserat på antal föreningar som 

är röstberättigade vid distriktens 
egna årsmöten. Dock är det själv-
klart tillåtet att som privatperson 
bevista mötet, men är man inte 
utsedd som ombud av sitt distrikt 
har man ingen rösträtt.

Gediget förarbete grunden
Vad många kanske inte vet är 

att arbetet för att välja styrelse 
börjar långt tidigare än på själva 
årsmötet. Valberedningen väljs 
också på mötet och den har en 
mycket viktig roll samt en hel del 
makt när det gäller att tillsätta 
styrelsen. Därför går man också 
mycket noggrant tillväga, något 
som kanske inte heller är allmänt 
känt.

– Valberedningen består av 
ordförande och en representant 
från varje  region (öst, väst, syd 
och nord) och skall vara jämt 
fördelade mellan könen. Över 
sommaren ligger vi lågt, men 
direkt på hösten drar vi igång 
valberedningsarbetet, berättar 
Sven Hagman.

– Ett förberedande telefonmöte 
hålls tidigt på hösten där vi går 
igenom de som står på omval och 

pratar igenom processen som 
komma skall. Vi har en lista på 
cirka 20-25 namn som vi arbetat 
upp genom åren via tips och även 
såna vi själva tycker borde passa 
bra i vår styrelse. En del av de här 
personerna kanske har sagt nej 
när vi tillfrågat dem, men också 
lagt till att vi gärna får återkom-
ma längre fram då det kanske 
passar bättre i tid.

Kandidater från distrikten
I oktober månad tillskrivs sedan 

de personer vars mandatperiod 
går ut och tillfrågas om de står 
till valberedningens förfogande 
och kandiderar för en ny period. 
Svar skall lämnas före den sista 
november. Första december går 
valberedningen ut brevledes 
till distrikten med information 
angående vilka personer som 
avsagt sig omval och vilka som 
kandiderar, brevet läggs även ut 
på förbundets hemsida. I samma 
brev ber valberedningen även di-
strikten att inkomma med even-
tuella förslag på egna kandidater. 
Dessa skall vara valberedningen 
tillhanda senast 31 januari.

TEXT & ILLUSTRATION: THOMAS BUZA

När du läser det här har Svenska 
Bordtennisförbundets årsmöte 
nyligen ägt rum. Där väljs bland 
annat den styrelse som har till 
uppdrag att ratta skeppet svensk 
bordtennis. Men vem utser 
egentligen dessa personer? Och 
hur bär man sig åt om det skulle 
vara så att man tycker sig ha ett 
namn som skulle passa i Svenska 
Bordtennisförbundets styrelse? 
Valberedningens ordförande 
Sven Hagman reder ut begrep-
pen.

ÅRSMÖTET
|  pingis  |  SBTF:S ÅRSMÖTE  |

– mer förberedelser än du tror
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– När vi har den här biten klar 
brukar jag eller någon annan i 
valberedningen träffa eventuella 
nya kandidater för att få en bild 
av hur de ser på svensk pingis 
och vad de tror att de kan tillföra 
i en styrelse, berättar Sven Hag-
man.

– Jag brukar också försöka vara 
med på ett antal styrelsemöten 
för att bilda mig en uppfatt-
ning om hur de agerar i styrel-
searbetet och att de som sitter 
där tillför något. Förutom alla 
telefonmöten vi har, cirka 6-8 st 
per år, försöker vi också träffas 
minst en gång rent fysiskt. Det 
kan exempelvis vara vid ett SOC 
eller SM där hela styrelsen också 
är samlad. Då brukar vi försöka 
sitta ner en stund med samtliga 
i styrelsen för en personlig in-
tervju för att höra hur de tycker 
det fungerar med styrelsearbetet 
och hur de själva vill arbeta för 
svensk pingis.

–När vi sedan har diskuterat 
och i full enighet kommit fram 

till vårt förslag till kandidater till 
SBTF:s styrelse, ringer vi runt  till 
samtliga distrikt och informerar 
om valberedningens förslag och 
hör efter om de stödjer förslaget.
Skulle det visa sig att att många 
distrikt inte tycker som vi så 
finns det ju tid och möjlighet för 
oss att eventuellt ändra i försla-
get, menar Sven Hagman.

Detta ”lobbyarbete” kan man 
säga är ett sätt för valbered-
ningen att säkerställa så långt det 
går att de personer man rekom-
menderar också blir valda på 
årsmötet.

Vill gärna vinna
– Jag gillar inte att vi ”får 

stryk”, det vill säga att årsmö-
tet inte väljer de kandidater vi 
föreslagit, säger Sven Hagman 
bestämt.

Förslaget skickas sedan ut 
till distrikten och läggs ut på 
hemsidan i god tid – dock minst 
en månad före årsmötet. Sven 
Hagman är väl medveten om att 

valberedningen har stor makt 
och det är därför man är så nog-
grann med förarbete och uppfölj-
ning. Kanske tror man att det 
haglar in förslag på bra namn till 
valberedningen? Alla har vi väl 
hört ”läktarsnacket” om att ”den 
och den borde in i styrelsen”, 
men det är inget som imponerar 
på Sven Hagman.

– Vi får kanske in ett förslag 
vartannat år, mer är det inte. 
Ingen vore gladare än jag om vi 
fick in fler förslag. Det går att 
höra av sig till oss året runt.

Och hur var det nu med före 
detta elitseriespelaren Håkan 
Jeppsson, mångårig företagsle-
dare och numera ordförande i 
Malmö FF fotboll?

– Ja, det sades ju att det fanns 
intresse från hans sida, men när 
det väl kom till kritan så var det 
inte så. Han hade kanske inte 
tillräckligt med tid. Men, givetvis 
är en sådan kraft välkommen i 
framtiden, säger Sven Hagman, 
avslutningsvis. n

FEM FRÅGOR TILL JOHN-GUNNAR JÖNSSON SOM AVGÅR UT SBTF:S STYRELSE
1. Du har tackat nej till omval i 
styrelsen, vad beror det på?
Jag har tackat nej på grund av 
mitt arbete tar allt mera tid. 
Dessutom är det viktigt att nya 
personer tar vid.
2. Hur länge har du suttit
i styrelsen?
Jag tror jag valdes in i styrelsen 

1982.
3. Vad är du mest nöjd med att ha 
varit med och åstadkommit under 
din tid i styrelsen?
Svårt att säga! Det jag har enga-
gerat mig mest i är ungdoms-, 
utbildnings- och breddfrågor.
4. Något du är missnöjd med som 
inte blivit som du hoppades?

Inget speciellt.
5. Om man skall ändra på något i 
styrelsen, framtida arbetssätt osv, 
vad skulle det vara?
Styrelsearbetet har fungerat bra. 
Kontakten med distiktsförbunden 
skulle kunna utvecklas ytterligare 
för att skapa förbättrad vi-känsla.

FEM FRÅGOR TILL INGMAR NYGREN-BONNIER SOM AVGÅR UT SBTF:S STYRELSE
1. Du har tackat nej till omval i 
styrelsen, vad beror det på?
Tiden räcker inte till. Jag är en sån 
som går ”all in” och nu tycker jag 
att det räcker för mig.
2. Hur länge har du suttit i styrel-
sen?
Jag tror det var 1993 men jag hål-
ler inte koll på sånt utan försöker 
leva i nuet.

3. Vad är du mest nöjd med att ha 
varit med och åstadkommit under 
din tid i styrelsen?
När J-O och Äpplet spelade på 
NK efter Sydney-OS, det var för-
sta gången något sådant gjordes. 
Givetvis också att vi fått Veteran-
VM till Stockholm
4. Något du är missnöjd med som 
inte blivit som du hoppades?

Att många av våra yngre och 
lovande inte tagit det där sista 
steget.
5. Om man skall ändra på något i 
styrelsen, framtida arbetssätt osv, 
vad skulle det vara?
Man kommer lite för långt bort 
från den levande idrotten vilket 
är lite synd, här finns det mycket 
att göra.
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Hur kom det sig att det blev 
pingis?

Det började med att barnen 
spelade bordtennis. Genom alla 
åren inom idrottens värld har 
han skaffat sig många bekanta, 
bland andra Ulf Lönnqvist och 
”Lollo” Hammarlund, mång-
åriga och legendariska ledare 
inom svensk och internationell 
bordtennis.

– Via mitt styrelseuppdrag 
inom Riksidrottsstyrelsen (RS) 
hade jag bevistat alla SBTF:s 
årsmöten sedan 1985 och jag 
tyckte det var något speciellt med 
just bordtennisförbundet. När 
jag slutade i RS sade jag på ett av 
dessa SBTF-årsmöten att ”detta 

är det sista mötet jag bevistar, nu 
skall jag sätta betyg på bord-
tennisförbundet när det gäller 
internationella frågor, bredd och 
jämställdhet med mera”. När det 
gällde jämställdhet sade jag att 
”vi får använda samma betyg som 
man har i Grönköping, det vill 
säga ännu icke underkänd”, inte 
så bra alltså, berättar Walter roat.

– Eftersom jag skulle sluta inom 
RS tyckte både Ulf Lönnqvist 
och Lollo Hammarlund att jag då 
borde engagera mig inom bord-
tennisen då Lollo bland annat 
ville ha lite hjälp i de internatio-
nella frågorna. Det lät intressant 
och lagom ambitiöst; att sitta som 
adjungerad i styrelsen och tycka 

till, samt jobba internationellt.
– När sedan Kjell Larsson (f d 

miljöminister) tillträdde som 
ordförande 2002 var tanken att 
jag skulle sluta i styrelsen efter-
som han själv ville hantera de 
internationella frågorna. Tyvärr 
blev det inte så då Kjell gick bort 
väldigt hastigt efter det att han 
valts. Då fick jag frågan om ord-
förandeposten av Sven Hagman 
(valberedningens ordförande) 
och kunde faktiskt inte tacka nej, 
i alla fall kunde jag inte ”skylla 
på” tidsbrist eftersom jag blivit 
avtalspensionär från mitt jobb 
som skolchef. Så tiden hade jag.

Resten är kanske inte idrotts-
historia, men Walter Rönmark 

TEXT: THOMAS BUZA, FOTO: ÖRJAN WESTBERG

Som mångårig kapten på skeppet 
svensk bordtennis är Svenska 
Bordtennisförbundets ord-
förande Walter Rönmark van att 
stå i skottgluggen.

Pingis beslöt ställa vår ord-
förande mot väggen med ett 
antal tuffa frågor.

Varför gick det som det gick 
med Pingisligans TV-session? 
Vad handlar det så kallade 
”tröjbråket” om egentligen? Vad 
är han mest, respektive minst 
nöjd med under sin tid som 
ordförande?

Frågorna duggade tätt och 
svaren kanske inte får stå oemot-
sagda men duckade, det gjorde 
Walter Rönmark inte det minsta.

WALTER MOT VÄGGEN
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har under sina tio år som ordfö-
rande varit med om både toppar 
och dalar inom svensk bordten-
nis.

Att vara ordförande i ett för-
bund är en utsatt position, sär-
skilt som pingisfolket tenderar 
att ha åsikter om mycket. Hur 
hanterar du det?

– Som ordförande i en or-
ganisation blir du något av en 
symbol. Om man är missnöjd 
med organisationen eller som 
i bordtennisens fall med att vi 
inte är världsbäst längre och 
när något inom förbundet är 
”fel” så  får ordföranden ofta stå 
till svars. Att det ligger i sakens 
natur innebär dock inte att det 
är roligt eller enkelt att hantera 
kritik alla gånger. Det är dock 
viktigt att säga att de positiva 
aspekterna överväger. Under 
min tid i GIF Sundsvall fotboll 
var det fantastiskt roligt att vara 
ordförande den dag om året när 
vi antingen gick upp eller klarade 
oss kvar i allsvenskan. Men det 
räcker inte om man 364 dagar 
om året får höra att man betalar 
spelarna för dåligt och drar in 
för lite sponsorpengar. Men så 
länge kritiken är konstruktiv är 
det faktiskt positivt med åsikter. 
Om exempelvis Tomas Berner 
skriver en insändare och frågar 
varför vi inte är bättre och sedan 
själv kommer med egna idéer till 
förbättringar, så är den kritiken 
lätt att ta till sig och även förstå.

”Orättvis” kritik är däremot 
inte roligt att få, och speciellt 
om den är anonym så kan det ta 
hårt. ”Belöningsmekanismerna” 
med att vara idrottsledare är ju så 
många fler – det är roligt att vara 
idrottsledare – och det uppväger 
det mesta, annars skulle man ju 
inte hålla på. 

– Värre är det med kritiken från 
de anställda – det är alltid tyngre 

att hantera kritik från personer i 
den egna organisationen.

– Ett exempel är att vi nyligen 
ändrade oss och gick på klubbar-
nas linje i frågan om antalet lag i 
Damernas Elitserie vilket är emot 
vad damernas förbundskapten 
Pernilla Andersson tycker. Det är 
givetvis inte roligt att fatta beslut 
som går emot en anställd – och 
just i det här fallet vår förbunds-
kapten – även  om vi tycker att 
beslutet togs på goda grunder, 
säger Walter.

Du har tidigare sagt att du inte 
styr så mycket utan framhåller 
hellre förbundschefen och sport-
chefen. Den stora pingismassan 
uppfattar nog dig som ganska 
involverad. Vad tycker du är en 
ordförande och styrelses upp-
gift? Hur mycket är det ok att 
”lägga sig i”?

– En ordförande, och fram-
förallt en styrelse, skall fatta 
övergripande viktiga, principiella 
beslut som man tror har betydel-
se för svensk pingis utveckling. 
Vi fastställer mål och handlings-
program som vi via årsmöten 
osv är överens om inom svensk 

bordtennis. Styrelsen måste hålla 
ordning och kontroll på ekono-
min. Sedan försöker vi ta fram de 
resurser som krävs för att våra 
anställda ska kunna genomföra 
dessa beslut. Styrelsen skall verka 
för att ge dem hyfsade förutsätt-
ningar för att göra det, men det 
är de anställda som gör jobbet 
och i det här fallet är det vår 
förbundschef som har ansvaret 
att det blir bra gjort.

– I Sverige läggs väldigt stor 
vikt vid ordförandens roll, men 
det är bara en av ett antal styrel-
seledamöter. Samtidigt har man 
vissa fördelar av att vara ordfö-
rande, det skall jag inte sticka 
under stol med. Jag kan ju till 
exempel säga nej till saker innan 
de ens kommer upp på styrelsens 
bord.

Om vi i styrelsen gör felaktiga 
rekryteringar av exempelvis för-
bundschef eller sportchef spelar 
det ingen roll hur kloka beslut vi 
än fattar i styrelsen – det är de 
anställda som har ansvaret för att 
de blir korrekt utförda, hävdar 
Rönmark.

Hur fungerar styrelsearbetet 
och har det förändrats sedan du 
blev ordförande?

– Det fungerar bra. Vi har en 
öppen atmosfär, tycker jag i alla 
fall, bra dialog och väl förberedda 
möten. Så länge det är ideella 
ledare är det däremot svårt att 
ställa krav och ”beordra” folk, det 
är ju ändå ideella ledare. Visst är 
det så att man på vissa håll skulle 
vilja se ett lite större engagemang 
ibland, men jag är ändå impo-
nerad över hur mycket tid och 
engagemang dessa ideella ledare 
lägger ned på pingis. Hur skulle 
vi klara oss utan dem?

– Möjligen har fokus ökat på att 
hålla ordning på ekonomin. Sen 
måste jag ”berömma” vår för-

YRKE: Pensionär, före detta skoldirektör.
CIVILSTÅND: Hustru och två barn, fyra 
barnbarn.
ÅLDER: 68 år.
FAVORITIDROTTARE: Jag förknip-
par mycket med personliga minnen och 
att som 14-åring få se Richard Dahl bli 
Europamästare i höjdhopp 1958 var stort, 
så jag säger det. Fast visst, ,våra herrars 
insats i lag-VM 2000 i Kuala Lumpur kom-
mer jag aldrig att glömma heller..
DOLD TALANG: Jag spelar mycket 
piano.
BÄSTA EGENSKAP: Jag är en bra läsare 
av allt, jag läser fort, mycket och kritiskt.
SÄMSTA EGENSKAP: Jag är språkpolis.

om	Walter	Rönmark
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bundschef David Gustafsson som 
alltid förbereder mötena nog-
grant, vilket skapar bra underlag 
för diskussion och beslutsfat-
tande.

Kunskap och kompetens
Dagens idrott kräver ofta 

resurser i form av mer pengar, 
samhället ”förändras” fort och vi 
är ett uppkopplat folk som kräver 
snabba resultat. Som förbund 
måste SBTF därför hänga med 
både i den digitala världen och 
”den reella världen” och även 
slåss mot andra konkurrenter 
om sponsorernas pengar – något 
som i sin tur kräver en hel del 
kunskap och kompetens.

Finns det någon kompetens som 
ni saknar i styrelsen?

– Jag tillhör den skara som 
menar att spetskompetensen, 
”expertkompetensen” skall finnas 
bland de anställda.  Kraven för 
att vara styrelseledamot tycker 
jag skall vara att man är allmänt 
klok, har gott omdöme och sunt 
förnuft och framförallt, har ett 
gediget intresse för idrotten 
ifråga. Jag upplever inte att det 
är några frågor som vi i styrel-
sen stupar på för att vi inte har 
kompetensen.

– Juridiken är inte svår, och inte 
ekonomin heller egentligen. Det 
handlar ju om att räkna, antingen 
plus eller minus. Sponsorfrågor 
och avtal är inte svårt när du väl 
fått en sponsor – problemet är 
snarare att hitta personer som 
har den tid och det engagemang 
som krävs för att hitta sponsorer.

Vad är du mest respektive minst 
nöjd med under din tid som 
ordförande? 

– Jag är mycket nöjd med att 
vi till slut fått hem Veteran-VM. 
Vi lade ner väldigt mycket tid på 

att få ”vanliga” VM till Globen 
2007, men förlorade tyvärr den 
matchen i Qatar 2004.

De rekryteringar vi gjort under 
senare tid, förbundschef, sport-
chef och nu också Tickan, som 
ansvarig för OS-satsningen, är jag 
också väldigt tillfreds med.

– Riksidrottsgymnasiet i Köping 
är en annan sak som gläder mig, 
även om jag skulle vilja att det 
kunde spela en ännu aktivare roll 
i svensk pingis utveckling. När 
det gäller licensutvecklingen är 
den äntligen på väg uppåt, så det 
är en annan bra sak. I och med att 
Jens Lundquist precis kvalificerat 
sig innebär det att vi kommer att 
ha ett lag representerat på OS 
och det är jättekul. Vi är ju åter i 
världstoppen på lagsidan bland 
herrarna även om vi inte domine-
rar som vi gjorde förr. Den tiden 
kommer nog inte tillbaka men jag 
är glad att vi nu tillhör världstop-
pen. Vi har också en god relation 
till SOK, så visst finns det mycket 
att glädja sig åt. Våra duktiga 
91-pojkar och de yngre grup-
perna där är verkliga glädjeämnen 
också, så nog finns det anledning 
att vara nöjd.

– Sedan måste jag framhålla att 

Petra Sörling valts in i det inter-
nationella bordtennisförbundet 
ITTF:s exekutivkommitté. Sverige 
har åter en röst i den internatio-
nella världen, dessutom en ung 
kvinna, vilket visar att man lyss-
nar på Sverige i internationella 
sammanhang.

– Sedan finns det såklart mycket 
jag är mindre nöjd med, framfö-
rallt att sponsorstödet minskat.

– Jag beklagar också att RF, trots 
våra starka protester, beslutade 
om ett ändrat fördelningssystem 
av statligt stöd vilket missgynnar 
pingisen. På tjejsidan borde vi 
vara större, både i seriesamman-
hang och på motionssidan. Inter-
nationellt har vi inte heller hängt 
med, även om Matilda Ekholm 
gjort stora framsteg, funderar 
Walter vidare.

Vi har haft enorma framgångar 
med Jörgen, J-O mfl och ett 
mycket framgångsrikt landslag. 
Varför har vi inte kunnat ut-
nyttja det i marknadsföringssyf-
te för att skapa större intresse 
för vårt sport?

– Är intresset för vår sport litet? 
Det tycker inte jag. Det är ett stort 
intresse, det ser vi ju när det blir 
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OS – vilka tittarsiffror är det inte 
för pingis. Däremot är det inte 
så stort mediaintresse – framför 
allt i de stora tidningarna och i 
TV i Sverige. Hur gör vi för att få 
det intresset att öka?. Det finns 
nog ingen modell som vi inte har 
resonerat kring, men det stupar 
alltid på pengar. Hittar vi någon 
som säger ”jag är beredd att jobba 
stenhårt för er och har vi ett kon-
trakt tar jag x procent”, skulle jag 
säga ”kör på!”

– Vi har lagt ut krokar, men inte 
lyckats få någon att nappa. Alla 
som har åsikter om att  SBTF gör 
”korkade” grejor – eller inga alls 
– inom sponsorområdet, ni är mer 
än välkomna att hjälpa till! 

Det infekterade s k ”tröjbråket” 
har påverkat möjligheten att 
använda vissa av våra världs-
stjärnor i sponsorjakten. Vid 
lag-EM i Polen kom J-O i kläm 
mellan sin egen och landslagets 
sponsor och tilläts inte sitta på 
bänken. Varför är detta en så 
svår fråga i Sverige när många 
andra länder verkar ha löst 
problemet?

– Frågan om J-O skulle sitta 
på bänken i EM var inte speci-
ellt svår. Alla vill väl se J-O i vår 
landslagsverksamhet, men vi har 
ett avtal med STIGA som vi måste 
följa. Det är inte svårare än så. Vi 
var väldigt glada att Peter Karls-
son ville vara coach och ansvarig i 
EM och det blev ju ett verkligt bra 
resultat och vi ser naturligtvis gär-
na en fortsättning med såväl Peter 
Karlsson som alla våra duktiga 
spelare. Vi har ju Tickan engage-
rad nu några år framåt, viket jag 
tycker känns väldigt positivt.

– Man får gå ganska långt till-
baka för att reda ut den här frågan 
om ”tröjproblematiken”. Jag skrev 
för SBTF:s räkning en motion, 
som också godkändes, till ITTF 
redan 1997 om att det nationella 

förbundet ska bestämma vilken 
tävlingsdräkt man ska ha i inter-
nationella tävlingar och Open 
Championships.

SBTF har ett sedan ett antal 
år ett avtal med STIGA där det 
står att vid landslagstävlingar 
skall den svenska landslagströjan 
användas, vilket enligt avtal är en 
STIGA-tröja. Det var det diskus-
sionen gällde. Vi hade kunnat 
bestämma att spelarna fått spela 
i valfri tröja, men principbeslutet 
var att är man uttagen av SBTF 
att representera det svenska 
landslaget spelar man i landslag-
ströjan, alltså en STIGA-tröja. Vi 
har dock – i samråd med STIGA 
– gjort vissa undantag såsom Eu-
ropa Top-12 och World Cup, där 
man är uttagen mer på sina egna 
premisser, och således får spela i 
valfri tröja. 

– En del andra länders förbund 
har tagit beslut att vissa spelar i 
den officiella landslagströjan och 
andra i privata varianter, men det 
är förbunden som bestämmer. 
Ett beslut att inte spela i lands-
lagströjan skulle för vår del helt 
enkelt innebära ett kontraktsbrott 
mot det avtal vi har med STIGA, 
svårare än så är det inte, hävdar 
Walter Rönmark.

Däremot är det fullt möjligt att 
när vi nu skriver ett nytt avtal 
släppa tröjorna i exempelvis Pro 
Tour-turneringar fria. Det blir 
en framtida förhandling när vi 
diskuterar nya avtal och då får vi 
se vilka fördelar och nackdelar 
det rent ekonomsikt finns med 

nya överenskommelser, men man 
bryter inte avtal som är ingångna 
tycker jag.

– Det gör mig alltid lite irriterad 
att få höra ”varför engagerar ni 
inte J-O, Jörgen, Peter Karls-
son och så vidare”. Vem vill inte 
engagera dem? Självklart skulle 
vi vilja göra det! Peter var ju med 
i EM senast, Äpplet spelar i vårt 
veteran-VM, men de här spelarna 
har ju också ingångna avtal att 
följa, samtidigt som vi skall veta 
att det inte är gratis. Men vem 
skulle tacka nej till tjänster från 
alla våra storspelare? Inte jag i alla 
fall, menar Walter.

Pingsligans TV-session orsa-
kade stor ekonomisk förlust 
för både SBTF och Pingisligans 
intresseorganisation, Svensk 
Elitpingis. Varför tror du det 
gick som det gick? Hade det gått 
att undvika och hur ser du på 
SBTF:s roll i detta?

– Först och främst vill jag säga 
att det är väldigt bra att svenska 
klubbar har en intresseorganisa-
tion för att tillgodose sina egna 
intressen – då skulle även vi i 
SBTF ha både en med- och mot-
part. Vi skulle snabbt och enkelt 
kunna kommunicera frågor och 
undvika att dra saker i långbänk. 
Ur det perspektivet vore det 
jättebra med en väl fungerande 
organisation för elitpingisklub-
barna. 

Det skall dock vara en intres-
seorganisation som hanterar och 

”–	Jag	är	mycket	nöjd	med	att	vi	till	
slut	fått	hem	Veteran-VM.	Vi	lade	ner	
väldigt	mycket	tid	på	att	få	”vanliga”	
VM	till	Globen	2007,	men	förlorade	ty-
värr	den	matchen	i	Qatar	2004.”
 – Walter Rönmark om vad han är mest nöjd med under sin tid i styrelsen.
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löser sina egna frågor. SBTF skall 
inte ha någon beslutsrätt i själva 
ligan, utan det skall vara två 
skilda organisationer. 

– I fallet med Svensk Elitpingis 
försökte vi vara behjälpliga, både 
ekonomiskt och med att skriva 
stadgar och så vidare. Samtidigt 
var vi väldigt måna om att påtala 
att det var föreningens egen bu-
siness, att de själv fick välja sin 
styrelse och ha egna årsmöten, 
hävdar Walter.

– Så här i efterhand tycker jag 
att det var synd att det bara var 
frågan om TV-projektet som 
drevs inom Svensk Elitpingis, 
även om det fanns enormt mycket 
engagemang och sändningarna 
höll hög klass. Men eftersom 
föreningen själv bestämde så 
bejakade vi ändå det. Vi ändrade 
regler och spelsystem och släppte 
TV-rättigheter utan att kräva 
någonting tillbaka. Sen rullade det 
bara på och blev som det blev – 
varför vet jag inte riktigt.

– Jag tror att en del av förkla-
ringen var att man inte hade 
alla klubbar med sig. Många av 
dem hade inte klart för sig hur 
mycket jobb och pengar det skulle 
krävas för att få sändningarna att 
fungera, vilket skapade problem. 
Sedan gick det inte att stoppa 
projektet eftersom det fanns avtal 
med TV-kanalen ifråga.

– Det känns fortfarande som om 
förbundschefen och jag blev lite 
förda bakom ljuset eftersom – när 
vi frågade – fick signaler att det 
mesta gick bra. Problemet sades 
vara att personen som anställts 
på halvtid jobbade alldeles för 
mycket och då ville vi från förbun-
dets sida garantera att han fick en 
heltidsanställning. 

Därefter började det ryktas om 
att ekonomin var långtifrån i gott 
skick och att allt kanske inte stod 
rätt till. Jag ville bli inbjuden till 

föreningens årsmöte. Mötet blev 
inställt och framflyttat till SM i 
Halmstad 2010, och där kom det 
som en chock för mig – det måste 
jag säga – att det dels inte fanns 
några pengar i pingisligans kassa 
och dessutom skulder på cirka en 
halv miljon till produktionsbola-
get, trots att SBTF skjutit till yt-
terligare pengar för att säkerställa 
att semifinaler och finaler skulle 
sändas.

På det hela taget kostade TV-
projektet SBTF runt en miljon 
kronor – och ändå fanns det inte 
ett öre i pingisligans kassa. Ett bra 
initiativ från Pingisligan, men ty-
värr gick det snett och det kostade 
SBTF en hel del pengar.

Du har ställt dig till valbered-
ningens förfogande för ytter-
ligare ett år som ordförande. 
Känner du att du har mer att 
ge?

– Absolut! Jag tycker det här är 
kul och känner mig entusiastisk. 
Samtidigt tillhör jag inte dem 
som tycker att man skall sitta och 
”häcka” på en ordförandeplats 
eller styrelseplats i all evighet. 
Den dag valberedningen hittar 
en annan ordförande att föreslå 
så slutar jag. Jag har inget emot 
erfarenhet, ålder och kompetens, 
men jag tycker inte man skall sitta 
i styrelsen för Sveriges största 
ungdomsrörelse när man är över 
70 år. Det har jag haft många och 
långa diskussioner kring med 

flera personer. Som 70-åring vill 
jag själv inte sitta i styrelsen, men 
däremot gärna i kommittéer eller 
göra andra uppgifter om idrotts-
rörelsen tycker att jag behövs, för 
jag tycker det är roligt och det 
ger mig en massa menar Walter 
bestämt.

En person som inte håller tyst
En mycket stor del av Walter 

Rönmarks liv har ägnats åt idrot-
ten och hans ledarskapskarriär 
är onekligen svårslagen. Han har 
ett förflutet som innefattar såväl 
ordförande- och styrelseuppdrag 
i Sveriges Akademiska Idrotts-
förbund, Västerbottens Idrotts-
förbund och Riksidrottsstyrelsen 
som Västernorrlands Idrottsför-
bund. Dessutom har han i högsta 
grad medverkat i bildandet av 
SISU. Walter Rönmark har haft 
ett finger med i det mesta inom 
idrottens värld, frånsett möjligen 
Sveriges Olympiska Kommitté.

Många år har också gått till att 
leda och utveckla svensk bordten-
nis. Kanske kan man säga att han 
är personen som ”inte kan vara 
tyst” och därför får förtroende-
uppdrag, givetvis kombinerat med 
en stor portion kompetens.

Han duckade dock inte för några 
tuffa frågor och har helt klart 
tänkt både ett och två varv kring 
många av de utmaningar svensk 
bordtennis brottas med. Om han 
får stå oemotsagd eller ej återstår 
som sagt att se. n

Forts. från sid 45 ”–	Så	här	i	efterhand	tycker	jag	att	det	
var	synd	att	det	bara	var	frågan	om	
TV-projektet	som	drevs	inom	Svensk	
Elitpingis,	även	om	det	fanns	enormt	
mycket	engagemang	och	sändningarna	
höll	hög	klass.”
 – Walter Rönmark om vad han är mest nöjd med under sin tid i styrelsen.
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– Det är bara att erkänna och det 
finns inga bortförklaringar. De 
var helt enkelt det bättre laget, 
sade Jörgen Persson.

Hampus Nordberg slog an 
tonen redan i första singeln 
genom att för andra gången 
på tre matcher besegra Jörgen 
Persson. Han gjorde det genom 
ett konsekvent backhandflippa 
(tjeckflippa) kort på i stort sett 
alla Jörgens servar och sedan 
dra på allt som rörde sig. Det var 
en taktik som Jörgen definitivt 
inte gillade och heller inte lycka-
des ta sig ur även om han fick 
med sig ett ynka set.

Hampus och Jon på topp
– Det var ingen slumpseger. Vi 

har kollat noga för att hitta rätt 
taktik för Hampus och tekniskt 
upplevde jag att han kom väldigt 
nära sitt max, menade SUIF-
tränaren Peter Blomquist.

Sedan var det dags för Jon 
Persson att låta sitt artilleri tala. 
Kristian Karlsson tog ledningen 
med 2-5 i första set och hem-
mapubliken fick nytt hopp. Detta 
släcktes på ett abrupt sätt näst 
Jon gjorde 9-1 på resterande 
poäng i det inledande setet.

– Fysiskt är han bättre än 
någonsin och han har toppform 
just nu, menade Peter Blom-
quist.

Stannade kvar och tränade
Jon fortsatte att imponera 

och han blixtrade till med flera 
mycket högkvalitativa bollar där 
lysande returer och reptilsnabba 
tillbakadrag avlöste varandra i 
de två resterande seten. Frågan 
är om Jon har varit bättre än 
han tidigare varit innan hans 
skadeproblem startade för några 
år sedan.

– Jag rör mig bra nu och jag 

har bra fokus, sade en mycket 
nöjd Jon Persson.

Efter långfredagens förlust 
valde Söderhamns ledning att 
stanna kvar i Halmstad över 
påskhelgen istället för att åka 
tillbaka till Söderhamn.

TEXT: PER HÄLLSTRÖM, FOTO: IRVING KARLSSON

Söderhamns UIF och Halmstad BTK bjöd på en semifinalrysare i tre 
akter där den sista utmynnade i en norrländsk urladdning av sällan 
skådat slag.

Med 3-0 i matcher och hela 9-1 i set var Söderhamns seger odis-
kutabel och det var ett nästan förstummat Halmstad BTK som bara 
kunde konstatera att man förlorat mot ett för dagen bättre lag.

Jörgen & co hängde inte med när 
Hampus och Jon var på topp

NORRLÄNDSK
URKRAFT!
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Under dagarna i Halmstad såg 
man till att ladda om ordentligt. 
Det var träning i Halmstad och 
man åkte även upp till Falken-
berg för att sparra.

– Vi gjorde inte om misstaget 
för några år sedan när vi mötte 

Ärtemark i en tredje och avgö-
rande match. Då tränade vi inte 
ordentligt utan försökte bara få 
tiden att gå. Det var inte optimalt 
och den missen hade vi tagit 
lärdom av den här gången, sade 
Jon Persson.

Med 2-0 i ryggen hade Ham-
pus Nordberg och Jon Persson 
gett Viktor Brodd ett utmärkt 
utgångsläge inför mötet med 
Mattias Karlsson.

Egentligen talade inget för 
Brodd med tanke på spelarnas 
föregående match, men med 
kniven mot strupen blev pressen 
för stor för Mattias Karlsson.

På sex dagar gick Viktor Brodd 
från 6–11, 7–11, 9–11 till 11–7, 11–8, 
14–12 mot just Mattias.

– Helt klart säsongsbästa för 
Viktor och han fick en bra start. 
Med 2-0 i ryggen är det också 
lättare att gå ut och spela, konsta-
terade Peter Blomquist.

Jon tillbaka i landslaget
Jon Persson var inte bara glad 

över att Söderhamn på nytt är 
i final, utan också att han efter 
flera långa skadeperioder nu redo 
för comeback i landslaget. Jon 
är uttagen till China och Japan 
Open längre fram i vår och det 
ska bli intressant att se honom 
i internationella sammanhang 
igen.

– Ska bli roligt att spela i 
landslaget igen, men nu måste vi 
fokusera på Eslöv i SM-finalen, 
sade Jon Persson

Eslövs AI vann i två raka 
matcher i sin semifinal mot Frej 
Växjö och för fjärde året i rad 
möttes Eslöv AI och Söderhamns 
UIF i SM-final. Det är för övrigt 
Eslövs åttonde raka SM-final. n

|  SM-SLUTSPELET  |  pingisligan |

MARKARYD BÖRJAR OM
Det gick fort uppför för Marka-
ryds BTK – ända till Pingisligan. 
Men säsongen i vår högsta serie 
med en sistaplats frestade på, 
inte minst ekonomiskt. Nu före-
drar klubben att dra sig ur Supe-
rettan och börja om i division 6 
med sina ungdomar.

PANG PANG. Med en Jon Persson 
i toppform hade de tre hal-

ländska landslagsspelarna inte 
mycket att sätta emot.
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För Team Mälarenergi blir det 
den fjärde raka finalen. Efter två 
segrar 2009 och 2010 kom förlus-
ten mot Råå BTK förra året.

Spårvägen har också två SM-
guld, 1993 och 2000.

– Det känns som att det är väl-
digt öppet. Ska vi vinna behöver 
nog Sun vinna sina matcher, 
trodde Spårvägens tränare An-
ders Svensson.

Team Mälarenergi behövde inte 
offra mycket energi i sin semifi-
nal. Det blev två klara segrar mot 
Ängby SK, 5–0 och 5–1. Caroline 
Wersäll, som inte kunde medver-
ka i första matchen, tog Ängbys 
enda vinst.

Spårvägen hade en betydligt 
tuffare kamp för att ta sig till 
final. Dänningelanda, SM-guldlag 
2008, hade så när besegrat Spår-
vägen. Det bjöds på två väldigt 
spännande semifinaler.

Längsta setet
Nyckelmatchen i båda drabb-

ningarna blev mötet mellan Sara 
Rask och Daniela Moskovits.

Årets längsta set, det första i 
första matchen slutade 25–23 
till Daniela efter att hon avgjort 

på sin nionde setboll. Sara hade 
sammanlagt sju setbollar.

Både den matchen och returen 
vann Daniela med 3–1 i set. 

Frågan vad som hade hänt om 
Sara vunnit det osannolika första 
setet får vi aldrig svar på.

Efter förlust hemma med 5–3 
stretade Dänningelanda emot 
ännu bättre i returen och gick 
fram till 4–2. I det läget var Spår-
vägen nere i brygga och en tredje 
och avgörande match låg nära till 
hands.

– Då såg det riktigt mörkt ut, 
men det var riktigt starkt att 
kunna vända det, sade Daniela 
Moskovits.

”Vinnarskallar”
Sun Jie startade upphämt-

ningen och vann i tre raka över 

Wang Jiayin. Daniela Moskovits 
utjämnade till 4-4 mot Sara Rask 
och sedan avslutade Sanna-
mari Bölenius med att rädda två 
setbollar på Lisa Rydén och själv 
avgöra till 13–11 i fjärde set.

– Väldigt starkt av Sannamari 
att vinna på det sättet. Jag tycker 
vi vinner på att vi har bättre vin-
narskallar, sade Daniela Mosko-
vits.

Under säsongen har Team Mä-
larenergi och Spårvägen mötts 
två gånger. Första vann Spårvä-
gen klart med 6–2 medan den 
andra matchen slutade 5–5 med 
seger för Spårvägen i dubbeln.

Alltså klappat och klart för en 
spännande final mellan de två 
förhandsfavoriterna. n

TEXT: PER HÄLLSTRÖM, FOTO: IRVING KARLSSON

Helt enligt alla tips blev det 
Team Mälarenergi och Spårvä-
gens BTK som gör upp om årets 
SM-guld på damsidan. Något 
annat skulle varit en sensation.

ÖPPET MELLAN
TVÅ FINALFAVORITER

25–23, SÅ SKÖNT. Det var Daniela 
Moskovits reaktion efter säsong-
ens längsta set.

23–25, SÅ SURT. Det antar vi Sara 
Rask ville säga efter säsongens 
längsta set.
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29 juni -4 juli
sparring, råd och träning i toppklass

Anmäl dig till en fullspäckad träningsvecka kombinerat med  
boende i en av Sveriges bästa pingishallar, Futurum Sport i 
Växjö. 

Direkt efter lägret börjar Stiga Cup/Enigspelen i Borgholm dit 
man lätt tar sig från Växjö. Våra elitspelare Fabian Åkerström 
och Andreas Törnkvist är på plats hela veckan och ger tips. 
Våra egna spelare Henrik Johansson, Alexander Lundh, Mattias 
Lauridsen och Linn Sandström är med och sparrar under hela 
veckan. Tränare är Mårten Stenberg och Fredrik Berner. Mat, 
boende, sparring, lådträning och lägertröja ingår i lägeravgiften 
som är 2800 kr. Vi avslutar med  lägerturnering med priser från 
Donic & Yasaka.

Anmäl dig genom att ta kontakt med Fredrik Berner på  
telefon 0768-24 18 07 eller via email: fredrik@btkfrej.se. 

Andreas Törnkvist & 
Fabian Åkerström  

Våra sparring-
spelare

 

1,7 / 1,9 / 2,1
SPRING SPONGE / HIGH TENSION
Spin 10.5
Speed 13.5
Hardness 32°

TENERGY 64 FX

made in Japani
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Som vanligt går vi inte in på 
detaljnivå utan hänvisar som 
tidigare till SBTF:s utbildnings-
material, framförallt DVD:n 
”Pingisteknik från grunden”, 
som tagits fram av Sandra Rusk 
och Emanuel Christiansson. 
Den inriktar sig till spelare som 
kommit en bra bit medan häftet 
”Pingis från grunden” är mer 
grundläggande. Båda går att 
hitta på SBTF:s hemsida under 
”Utbildning”. Men häng med, för 
nu kör vi!

Allmänt serve
Serven är det enda slag som 

spelaren styr helt och hållet själv. 
Det finns fyra faktorer som den 
som servar kan variera:

• Fart – vilken hastighet man 
ger bollen

• Skruv – vilken rotation man 
ger bollen (underskruv, över-
skruv, sidskruv och oskruv). 
Hur mycket skruv spelaren får i 
serven beror på med vilken has-
tighet bollen träffas och om man 
träffar ”tunt” eller ”tjockt”.

• Placering – var på motstånda-
ren bordshalva man placerar sin 
serve. Man kan serva kort med 
avsikt att hindra motståndaren 
att kunna attackera, långt snabbt, 

i mitten eller på sidorna.
• Bollbana – bollens väg i luften 

efter serven som kan vara hög, 
låg, flack etc.

Som spelare behöver du be-
härska variationen av samtliga 
nämnda fyra faktorer för att ha 
en riktigt bra serve. Tänk också 
på att använda en avslappnad 
handled.

Inget rätt eller fel
Det finns egentligen inget ”rätt 

eller fel” när man pratar om 
serve så länge det fungerar för 
spelaren själv. Idag använder sig 
många spelare av en gemensam 

TEXT: THOMAS BUZA

Serve och retur är för de allra 
flesta väldigt viktiga moment 
inom bordtennisen. I det här 
avsnittet av ”Expertpanelen” 
tar vi nya förbundskap-
tenen för herrar, Ulf 
”Tickan” Carlsson till 
hjälp. Just hemkommen 
från VM i Dortmund ger han 
oss en inblick i vilka trender 
som råder på den interna-
tionella scenen just nu.

Kreativitet, fantasi och nytänkande viktigt för
att klara ”tjeckflippar” och klibbiga kinesplattor

BRED REPERTOAR 
FÖDER FRAMGÅNG
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teknik vid servandet och det är 
”forehandserve från backhand-
hörnet” där man ”släpper ner” 
och låter racketen vila mellan 
tummen och pekfingret. Avsikten 
till den fattningen är ursprungli-
gen att efterhärma pennfattning-
en och på så sätt få en bättre rota-
tion på racketen när man träffar 
bollen, se bildserie a-h. Avsikten 
med placeringen vid bordet (i 
backhandhörnet) är att det efter 
serven blir enklare att komma åt 
och attackera med forehand.

För att få bra servar krävs också 
en stor portion träning, kreativi-
tet och fantasi. Titta på spelare 
som har bra servar och försök 
kopiera.

Allmänt retur
Eftersom servarna har utveck-

lats allt mer, har också behovet 
att kunna möta dem med bra 
returer ökat. Hur man returne-
rar beror givetvis på vilken sorts 

serve man returnerar.
På korta servar returnerar 

man oftast med kort eller långt 
skär, eller flipp. På långa servar 
returnerar man oftast med att 
attackera, eller med skär om 
man är defensivspelare. Vid 
returtagande finns huvudsak-
ligen två strategier. Antingen 
försöker spelaren attackera via 
sin retur eller så antar man en 
mer defensiv strategi och försö-
ker förhindra att moståndaren 
kan attackera. Som returtagare 
strävar man alltid efter att få 
motståndaren i obalans eller 
tidsnöd.

Se bildserie i-t för exempel på 
olika returer.

Trender och träningstips
Från grunderna tar vi nu ett 

rejält hopp uppåt för att lyssna 
på Ulf ”Tickan” Carlsson om vad 
som nu gäller på världsscenen 
inom området serve och retur, 

framförallt de intryck han tagit 
med sig från VM i Dortmund.

– Det ena syftet med en bra 
serve och varför det är så viktigt 
är naturligtvis att kunna skapa 
sig ett så bra läge som möjligt 
för att kunna attackera och få 
ett överläge i duellerna. Anting-
en göra poäng direkt på serven 
eller få bra bollar att jobba på. 
Det andra som man kan trycka 
på, är att många servar så att 
man får den bollen man vill ha, 
som passar till den spelstilen 
man har. Det gäller alltså här 
att tänka till som spelare, vilket 
är mitt vapen, vad är jag bra 
på? Vill jag ha överskruvade 
returer eller något annat? Sen 
måste man självklart behärska 
variationen. Just förmågan att 
under match kunna gå in och 
ändra sitt servande är något som 
bland annat kineserna är väldigt 
duktiga på. I långa sjusetare 
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FOREHANDSERVE, HÖGERSKRUV, A-D. Spelaren på bilden genomför en vanlig forehandserve och träffar här höger 
bollhalvan. Serven är också underskruvad p g a att bollen samtidigt träffas på den undre halvan. Samma serve 
kan givetvis utföras med överskruv.

FOREHANDSERVE, VÄNSTERSKRUV, E-H. Spelaren genomför en så kallad ”felskruvsserve” vilket innebär att den 
vänstra bollhalvan träffas. Bollen får även underskruv då den nedre halvan samtidigt träffas. Samma serve 
kan också utföras med överskruv.
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så händer det väldigt mycket 
och därför är det viktigt kunna 
ändra om motståndaren läser 
in sig på din serve. Då måste 
man ha en bred repertoar. De 
kinesiska spelarna är väldigt 
duktiga på att våga plocka fram 
nya varianter i slutet vilket vi 
här hemma är lite sämre på.

– En annan sak som jag tycker 
man borde träna mer på är de 
långa snabba servarna. Näs-
tan alla spelare, även de allra 
bästa kineserna, slarvar och 
går in i bordet lite för tidigt, 
som de skulle returnera på en 
kort serve. Detta gör att en lång 
snabb variant kan ge väldigt bra 
läge. Här var Peter Karlsson ett 

föredöme, han hade väldigt bra 
långa snabba servar som han 
fick hög utdelning på, så träna 
mer på det, menar ”Tickan”.

Bygg in serven i övningarna
– På landslagsläger och lik-

nande har vi ändrat en del när 
det gäller det här med serve och 
det är att vi bygger in serven i de 
flesta övningar för att få det så 
matchlikt som möjligt. Tidigare 
har det varit en annan fördelning 
där man mer särat på de olika 
blocken på ett träningspass och 
kört serve- och returövningar 
mot slutet då man inte är helt 
fräsch mentalt. Dessutom är 
serve och retur en så pass vital 
del av spelet att det idag måste 

vara med hela tiden.
– Givetvis är det också viktigt 

att träna serve separat. En annan 
intressant aspekt är att under VM 
i Dortmund filmade vi mycket 
med höghastighetskamera och 
försökte titta på själva servetek-
niken. Vi har pratat mycket om 
hur vi skall göra för att kunna få 
maximalt med skruv i serven för 
att få bättre utdelning. Då är det 
naturligt att titta på själva serve-
tekniken. Vi jämförde exempelvis 
en svensk spelare och kineserna. 
Största skillnaden gick att se i att 
kineserna generellt sett hade en 
mycket längre baksving i sitt ser-
vande. Följdaktligen får de också 
mer skruv. Så lika väl som man 
jobbar med teknik i olika slag så 
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BILDSERIE q-T. Retur med backhand flipp (”tjeckflipp”) på kort boll/serve.

OLIKA TYPER AV RETURER. Bildserie i-l, retur med backhand skär på kort boll/serve, bildserie m-p, retur med 
forehand skär på kort boll/serve.
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måste vi också titta och jobba 
mycket på själva servetekniken, 
hävdar ”Tickan”.

PG och J-O outstanding
Som bra svenska exempel lyfter 

Tickan fram Pär Gerell och 
menar att hans servar håller hög 
internationell klass.

– PG är ett mycket bra exempel 
på att det lönar sig att stå och trä-
na serve, före och efter träningen, 
och våga testa för att få några nya 
varianter. Han har både kreati-
vitet och fantasi. Sen måste man 
givetvis ta med Jan-Ove Waldner 
som ett klassiskt svenskt exempel 
som var världsledande under 
många år när det gällde servar.

Ovtcharov –
ortodox stil ger framgång

– Internationellt är Dimitrij Ov-
tcharov ett bra exempel. Han har 
stor fantasti och kreativitet och 
väldigt annorlunda servar. Det 
ser ut lite som de kommer direkt 
från källaren och 70-talet, nästan 
så folk skrattar åt dem. Men, han 
får många poäng direkt serven 
och framförallt får han de returer 
han vill ha som passar hans spel. 
Han har väldigt mycket skruv 
i serven, servar ofta sidskruv 
och överskruv vilket gör att det 
är väldigt svårt att spela kort 
tillbaka. Då kan han backa ut och 
är där väldigt stark. Även de unga 
japanerna servar lite annorlunda, 
det tycker jag är kul, säger Ulf 
”Tickan” Carlsson.

Bredare repertoar
nyckel till genombrott

– Tittar man exempelvis på 
Kristian Karlsson så har mycket 
av hans framgångar i år att göra 
med att han utökat sin serve-
repertoar. För något år sedan 
så hade han en ganska smal 
repertoar och servade mest hack-
serve (ren under- eller oskruv). 

Samtidigt hade han problem på 
djupa skär då hans teknik var 
inte optimal på den typen av bol-
lar, men ofta det han fick i retur 
på sina servar.

Det är således väldigt viktigt 
att man som spelare och tränare 
funderar på vad man vill ha för 
returer att jobba på efter serve.

Trender i övrigt
– Nu är det inget nytt men de 

flesta unga spelare använder 
sig av den sk ”felskruvsserven” 
(se bildserie e-h på föregående 
uppslag). Man ser tydligt att den 
äldre generationen har svårt att 
lära sig den här typen av servar. 
Nu är felskruvsserven ganska 
beroende av en ganska snäll 
bedömning av hur man kastar 
upp bollen – vissa spelare ligger i 
farozonen – så om det skulle ske 
något drastiskt med serveregeln 
kommer det kanske att påverka 
den här typen av servar, funderar 
”Tickan”.

Returtrender
– Just felskruvsserven har nog 

påverkat en av de stora trenderna 
när det gäller returer just nu. 
Jag vet inte om det kommer från 
kineserna, men de har i alla fall 

förädlat tekniken och är världsle-
dande även om många européer 
också använder den. Det handlar 
om den så kallade ”tjeckflippen”. 
Slaget går till så att man helt 
enkelt går in med backhand och 
”gräver” över bollen i en slags 
flipp. Det är vanligtvis något 
lättare att returnera felskruvs-
servar på det här sättet. Den kan 
utföras flackt eller med kick och 
sidskruv, och har för många blivit 
ett riktigt vapen. Faktum är att 
det skett en stor förändring, fore-
handretur är nästan helt borta.

– Här är en sak jag verkligen vill 
trycka på och det är att vi måste 
träna på just den bollen. Det är 
så många som använder sig av 
det här slaget så vi måste klara av 
bollar av den här typen bättre. Vi 
har inte tillräckligt många spelare 
i Sverige som använder den och 
vi har inte uppmärksammat att 
träna på och mot det här slaget. 
De som jag tycker är bäst på den 
här i Sverige är Jon Persson och 
Hampus Nordberg från Söder-
hamn, berättar ”Tickan”.

– Kineserna har tänkt ytterligare 
ett steg, de vet att de är täta och 
oerhört svårslagna i backhand-
duellerna – alltså tjeckflippar de 

SERVAR AV HÖGSTA KLASS.  Vår främsta på damsidan, Matilda Ekholm, 
har en serverepertoar som håller hög internationell klass.
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med sidskruv ner i motståndarens 
backhandshörn vilket gör att de 
nio bollar av tio får spelet till den 
diagonalen (om man tänker sig att 
två högerhänta spelare möts). De 
spelar även mycket kort men har 
utvecklat tjeckflippen som de an-
vänder mer och mer, ett exempel 
är Wang Hao.

– Där Sverige befinner sig idag 
så kommer vi ofta i situationer där 
vi vill undvika att få den här retu-
ren på oss. Det gör oss osäkra då 
vi tvingas att serva i vinklar vi inte 
är helt bekväma med. Då kommer 
vi in på det här med variation – att 
kunna serva över hela bordet. 
Det måste vi klara – att kunna 
serva taktiskt mot olika typer av 
motstånd.

– Den här typen av boll bör vi 
lägga in i övningarna. Ett exempel 
kan vara om vi kör fritt mot 
backhand så börjar vi med serve, 
tjeckflipp på returen och så är 
övningen igång. Då lär vi oss den 
här typen av bollar och behöver 
inte vara rädda för den. 

Bra och mindre bra exempel
– Det är kanske inget dåligt 

exempel, men man ser tydligt 
hur Jörgen Persson får slita med 
både serve och retur idag. Ofta får 
han mycket attack på sig i egen 
serve och det håller inte, trots bra 
försvar.

– En match från VM som 
fastnade på min näthinna var den 
mellan Pär Gerell och Marcos 
Freitas från Portugal. PG har som 
sagt en väldigt bred repertoar i sitt 
servande och försökte även serva 
kort raka vägen till Freitas fore-
hand (både Pär Gerell och Marcos 
Freitas är vänsterhänta) men han 
var ändå där och tjeckflippade 
och missade knappt en enda, det 
störde PG rejält.

– Alla kineser som spelar inter-
nationellt har fantastiska returer. 

Min egen teori är att de har en 
liten fördel i och med att de spelar 
med ”klibbgummi” (sk ”kinaplat-
ta”) vilket ger en fördel i det korta 
spelet. De kan gå in och gnugga 
kort på vilken serve som helst och 
är extremt bra på det här. 

Exklusivt för kinesiska spelare
På frågan varför inga européer 

väljer att spela med liknande 
klibbgummi har ”Tickan” teorin 
att dessa gummin helt enkelt inte 
kommer ut på marknaden utan är 
exklusiva för kineserna även om 
han självklart inte är hundrapro-
centigt säker på det.

– Det känns som att de har så 
stora resurser och de leder ut-
vecklingen på alla plan och därför 
vore det inte konstigt att de är 
före även här, menar ”Tickan”.

Viktigt med dialog
Ulf ”Tickan” Carlsson är mycket 

noga med att poängtera att man 
som tränare har en viktig uppgift 
i att redan med unga spelare börja 
förklara vad det är som händer 
när man missar returer (”går” på 
en skruv). Prata med spelaren för 
att skapa skruvförståelse och få 
spelaren att tänka själv.

– Ytterligare en sak är att öka 
det matchlika i övningarna. Det 
slarvas otroligt mycket med både 
serve och retur på träningarna 
och hur skall vi då bli bättre i 
matcherna? Serve och retur är så 
fantastiskt viktigt idag att vi inte 
kan lämna en enda detalj åt slum-

pen. Är vi inte tillräckligt bra här 
spelar det ingen som helst roll hur 
bra vi är i det öppna spelet om vi 
inte kommer dit, hävdar ”Tickan” 
bestämt.

– Dessutom är djupledsjobb och 
utgångsposition superviktigt att 
prata om redan tidigt med våra 
spelare. Många servar glider ut 
lite grand och då måste man vara 
med och kunna attackera. Går 
man in för tidigt blir tekniken 
lidande. Man måste ha lösningar 
med bra teknik på halvlång boll 
i dagens pingis, det är nästan lite 
A och O. Dessutom är det bra om 
man kan ändra utgångspositionen 
beroende på vem man möter. Är 
man högerhänt och möter en vän-
sterhänt spelare kan det vara bra 
att stå lite mer in mot mitten för 
att se serven bättre. Kommer man 
i dålig position när man returne-
rar kan en ändrad utgångposition 
vara lösningen.

Sprida kunskapen viktigt
I dagens bordtennis kan man 

inte lämna något åt slumpen utan 
måste vara noggrann med alla de-
taljer. Detta ställer också mycket 
höga krav på våra tränare ute i 
landet och enligt ”Tickan” är det 
också något man är medveten om 
och jobbar med  – att sprida kun-
skapen ner i leden. Vill Du som 
läsare läsa om något särskilt eller 
om Du har frågor till vår expertpa-
nel, tveka inte – sänd oss en fråga 
på pingis@bordtennis.rf.se n

Forts från sid 55 ”–	Ett	bra	internationellt	exempel	
på	fantasi	och	kreativitet	är	Dimitrij	
Ovtcharov	som	har	väldigt	annorlun-
da	servar.	Det	ser	ut	lite	som	de	kom-
mer	direkt	från	källaren	och	70-talet,	
nästan	så	folk	skrattar	åt	dem.”
 – Ulf ”Tickan” Carlsson om bra serveexempel från den internationella scenen.
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krönika

D
et är som bekant alltid bäst att skriva med 
minnet i färskt behåll . Av denna anled-
ning låt oss därför diskutera lag VM 2012 i 
Dortmund.

Spelmässigt så handlar det mer om 
MIL än om METER när man skall mäta 

ut avståndet mellan KINA och den övriga världen. 
De tyska herrarna gjorde ett tappert,  men i mina 
ögon ultra-individuellt försök att skapa spänning. 
Kolla vår vän Dimitrij Ovtcharov som nog mer var 
intresserad av att visa sina fans att han numera är the 
”go to guy” i tysk pingis än någon typ av lagpresta-
tion. Vinst i förstasingeln mot Japan i semfinalen 
och det var tack publik, tack publik, tack domare, 
tack motståndare, motståndarbänk och sedan hämta 
handduken innan tränare Rosskopf och lagkamrater 
fick skaka hand med nådige herrn.

***
Något sådant håller naturligtvis inte i långa loppet. 

Skall man vinna en lagturnering – och visst borde 
tyskarna lära sig att stava till det ordet: V-I-N-N-A – 
istället för att konstant, och mycket tydligt jubla över 
silvermedaljer, så krävs det en koncentrerad lagin-
sats med klar målbild och full backning av lagkam-
rater och ledarstab. Noterbart är förresten att många 
unga spelare inte klarar det där med lagspel speciellt 
bra. Mycket på grund av en spridande (kolla våra 
internationella tävlingar som uteslutande är indvidu-
ellt baserade) och i samhället regerande ”JAG-först-
attityd”. Kanske var det därför, – någon sorts strategi 
låg väl bakom? – som vi gång efter annan fick se 
uteslutande asiatiska lag köra stående lagcoaching. I 
all enkelhet var det underbart att se hur unga spelare 
talade pingis i pressande situationer med ärrade 
veteraner och hur själva engagemanget i matcherna 
ökade efter hand. Ur utbildingssynpunkt är det också 
ett fullkomligt lysande system. Tänk själv, om man 
som bänkspelare har  uppgiften tilldelad att leverera 
insikt – coaching mellan varje set så håller det inte 
direkt att sitta med mobilen i hand! Genialt var ordet 
sa Bull. 

***
Europa I övrigt då, tyskland undantaget?. Många 

nationella förbund verkar under  ett OS-år som 
detta, på något sätt förpliktigade, kanske av moralis-
ka eller sentimentala skäl, till den äldre generationen 
Europeiska toppar – en gång i tiden världstopp men 
numera snarare “världspropp”. Frågan är vad det är 

för egentlig nytta att ha Petr Korbel, Jean Michel Sai-
ve, Schlager och en del andra gubbar på plats – när 
energin och viljan att spela verkar vara borta. Tidens 
tand har tagit ett kraftigt bett i Europeisk bordtennis 
och svackan är djup på många håll.

***
Kort om svenska herrarna till sist. Låt oss utan den 

minsta tvekan konstatera att den nygamle lands-
lagscoachen Ulf ”Tickan” Carlsson fick gräva djupt 
i tankarna och tömma sitt tränarkunnande för att 
rädda vad som länge såg ut som ett präktigt miss-
lyckande. Säga vad man vill om ”Tickan” som tränare 
men viljan att vinna och strida till den sista bollen är 
spelad är hans starka sidor. Därför, och enbart därför, 
klarade de blågula herrarna sig vidare till en flott 
placering som i sig inte skall övervärderas. Per Ge-
rell, Jens Lundqvist och Robert Svensson är spelare 
som jag följt på avstånd de senaste åren, utan någon 
som helst insyn i den dagliga träningen. Bra, habila 
och rejäla killar, pingiskunnandet är det till synes 
heller inget direkt fel på. Vad jag däremot saknar 
är förmågan att hantera pressade situationer, som 
bara förekommer i de finare internationella hagarna, 
med rak blågul blick och taktiskt bra beslut. Det tar 
allt för ofta stopp i viktiga, för att inte säga vinnande 
lägen. Självförtroendet blåser på 
något sätt bort snabbare än östan-
vinden – ofta mitt i matcher. Bra 
spel, förbyts i stress, blick i golvet 
och påtaglig nervositet med dåliga 
beslut som en direkt följd. Svårt 
det där med det mentala spelet 
i världspingisen. Men jag tänker 
ofta att det heller inte är svårare än 
att på något sätt acceptera sin nivå 
och därmed komma till sans med 
de egna förväntningarna. Herr 
Persson , 46 – tja vad skall man 
säga där, annat än att jag har ett, 
i mina ögon bindande, moraliskt 
riktigt avtal med JP inför festen i 
London i sommar.

Till sist. Vi ses väl i Falkenberg 11-
17 Juni för ITTF Hopes, en projek-
tidé sprungen ur den simpla tesen, 
”nog skall man väl ändå kunna ha 
lite roligt på jobbet också!?”. n

DISKUTERA KRÖNIKAN! maila oss på pingis@bordtennis.rf.se

”Tickan” fick gräva djupt…

MIKAEL
ANDERSSON
arbetar som Director 
of all training and 
education på ITTF. 
Han är stationerad 
i Ottawa, Kanada 
och har ett 
förflutet som dansk 
förbundskapten, 
svensk juniorkapten 
samt chefstränare 
i Halmstad Bord-
tennisklubb.
Du når honom på: 
mikael@ittf.com
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|  pingis  |  NORDEUROPEISKA VETERANMÄSTERSKAPEN  |

Jämfört med mästerskapen i 
Celsis, Lettland för två år sen tog 
svenskarna för sig betydligt bättre 
i Helsingfors. 

Då totalt tolv guld efter för-
delningen tre i herrsingel, två i 
damsingel, fyra i herrdubbel och 
tre i mixed. 

Nu 17 guld fördelade på sex i 
herrsingel, två i damsingel, fyra i 
herrdubbel, tre (varav två delade 
med andra nationers spelare) i 
damdubbel och två i mixed.

Trippel igen för Skogsberg
Och vem tror ni inte kunde hålla 

sig ifrån att sopa rent på borden?
Alltid lika guldsugne 61-åringen 

Göran Skogsberg från Skövde.

Tio helger efter guldtrippeln i 
SM tog han tre i Nordeuropeiska, 
med den skillnaden att han bytte 
lag mot mixed. Det gick lika bra 
att spela tillsammans med Anita 
Andersson som med finländaren 
Matti Lappalainen. Det var andra 
raka för Göran och Anita.

I singelfinalen fick Göran slita 
för att komma tillrätta med dub-
belkompisen Lappalainen. Det 
blev till och med slagräkning.

När Göran hade samma utdel-
ning 2010 spelade Lars Sandmark 
vid hans sida i dubbeln. Sandmark 
blev inte lottlös den här gången 
heller. Han tog sitt första Nordeu-
ropeiska singelguld när han vann 
70-klassen.

Guld i tre singelklasser
För Ingvar Johnsson var det 

första titeln bland 75-åringarna 
och för Glenn Kindstedt första 
bland 80-åringarna. Det betyder 
att de båda herrarna kan ståta 
med Nordeuropeiska guld i tre 
ålderskategorier i singel.

Bland de yngsta kvinnorna för-
svarade Lena Johnsson, Ingvars 
dotter, sitt guld från 2010. 

Ingegerd Freinert ville inte 
vara sämre utan kopierade Lena 
i 70-klassen. Ingegerd gjorde en 
Skogsberg och tog tre guld. Hon 
är också jämställd med gubbarna 
Johnsson och Kindstedt genom 
gulden i tre olika singelklasser. 
2002 vann hon 60-, 2008 65-, 
2010 och 2012 70-.

Mest överraskande svensksegra-
re? Vi håller på Ola Andersson 
och Jonas Häggqvist i 50-årsdub-
beln.

Tävlingarna samlade cirka 300 
deltagare från de nordiska och 
baltiska staterna. ÖRJAN WESTBERG

Allt var sig inte likt när Nordeuropeiska Veteranmästerskapen avg-
jordes för nionde gången. Bland alla välkända svenska guldmedaljör-
er i singel dök två nya namn upp: Johan Mellnäs och Christer Blom. 

Välkomna i det meriterade gänget.
Johan, gladare än de flesta, vann 45-klassen och Christer 65-klas-

sen.

NORDEUROPEISKA
Välkomna i veteranernas guldgäng, Mellnäs och Blom

HETA JUNI – 40 LÄNDERS TALANGER STORMAR IN I FALKENBERG

Juni – en het pingismånad. Helsing-
borg bjuder in till Euro-Africa-tour-
en och Falkenberg blir värd för ITTF 
Hopes-veckan med hundratalet 
11-12-åringar från 40-talet länder.

Det är andra året som det inter-
nationella förbundet kallar till ITTF 
Hopes Week & Challenge. Lägret 
i Falkenberg pågår 11-17 juni, en 
vecka som avslutas med en tvåda-
garstävling. 

I Wien i fjol deltog 93 ungdomar, 
40 flickor och 53 pojkar, från 29 
nationer.

– Det handlar inte enbart om 
ungdomar och tränare, ofta följer 
anhöriga med och vi planerar för 

så många som 150-160 personer, 
säger Michael Sterne, ordförande i 
Falkenbergs BTK.

– Hopes är ett globalt talang-
projekt som syftar till att bredda 
sporten och hitta talanger tidigt och 
även deras personliga tränare, säger 
förre hallänningen Mikael Anders-
son, huvudansvarig för ITTF:s 
satsning på utbildning och träning 
på ungdomssidan och med kontor i 
Ottawa, Kanada.

Sverige kommer att ha minst fyra 
platser i tävlingen.

Att Peter Karlsson, huvudcoach 
i Falkenbergs BTK, finns med på 
tränarsidan är ingen vild gissning. 

Redan nu är han engagerad av ITTF. 
Dessutom finns förre förbundskap-
tenen Erik ”Ekan” Lindh att tillgå.

Men det är ITTF som styr över 
tränarstaben.

Michael Sterne, på plats i Wien 
förra året, säger:

– Det här blir en stor apparat med 
spel på 30 bord i Falkhallen. 70-80 
av klubbens medlemmar kommer 
att hjälpa till på ett eller annat sätt.

Deltävlingen i Euro-Africa Circuit 
i Helsingborg arrangeras 7-10 juni. 

Det är första året som denna tour 
spelas.

ÖRJAN WESTBERG



FÖLJ OSS PÅ FACEBOOK
facebook.com/stigatabLeteNNis

stigatabLeteNNis.com

ALLROUND CLASSIC CARBON
allround classic carbon med den klassiska stiga designen, 
tar det moderna allroundspelet till en ny nivå! Den världskända 
allround classic har uppdaterats med två carbonlager, vilket 
ger spelaren mer stabilitet och fart för att kunna stå upp bättre 
i hårda bollväxlingar som präglar dagens allroundspel.

Ta ditt allroundspel till en ny nivå!

OFFENSIVE CLASSIC CARBON
offensive classic carbon är en uppdatering av en av världens 
mest sålda offensivstommar - offensive classic. Vi har lagt till 
två carbonlager, vilket ger dig mer fart och stabilitet än originalet. 
offensiv classic carbon med sin klassiska design, ger dig en 
fantastisk känsla och balans, samt härliga fartegenskaper som 
hjälper attackspelaren att sätta motståndaren under press.

För ett attackspel med känsla!

THE MODERN CLASSICS
KOMMER SNART
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|  pingis  |  UNGA ÅS IF  |

Framförallt är det på flicksidan 
Ås IF lyckats och man gör det 
med satsning mot Bästa 4:an där 
eleverna kommer till träning i 
direkt anslutning till skolan.

Fem år i rad (2007-2011) har Ås 
skola varit i riksfinal i Bästa 4:an.

Ås IF har stora ambitioner med 
sin verksamhet samtidigt som 
man är medveten vad som krävs 
för att ta nästa kliv.

– Vi är medvetna om att vi 
saknar spetskompetens på trä-
narsidan för att kunna erbjuda 
våra ungdomar att ta nästa steg, 
säger Michael Helander, som är 
tränare och en av sex ledare som 
fanns med i Halmstad.

Fyra av sex till Köping
För att höja kvaliteten har Ås IF 

inlett samarbete med såväl Spår-

vägens BTK som Söderhamns 
UIF. Dessutom kommer fören-
ingen att ha fyra av sex flickor 
på pingisgymnasiet i Köping till 
hösten. 

– Vårt mål är att bli ett etablerat 
elitserielag, öka bredden för att få 
fram en bättre topp och ge våra 
spelare rätt förutsättningar och 
bra förebilder, menar Michael 
Helander.

Värdegrunden viktig
En sådan är Carelyn Cordero, 

17-åring som både var en bra 
förebild i elitserielaget och som 
hela tiden ger hundra procent.

– Vi jobbar mycket med vär-
degrundsfrågor, att få en bra 
stämning i klubben och hoppas 
få pengar från Idrottslyftet för 
att på tjejsidan få in också sociala 
aktiviteter, menar Michael He-
lander.

Fem spelare i flickor 12 och lika 

många i flickor 15, varav fyra var 
seedade, fanns med i årets USM.

Till slut blev det som bäst 
en silverplats i flickdubbel 15 
för klubben, men både Emma 
Johansson och Emilie Fitzgerald 
hade svårt att ta på sig några 
leenden på prispallen efter den 
snöpliga finalförlusten där de 
tappade en 2–0-ledning.

– Det finns alltid något man kan 
förbättra, försöka kämpa mer på 
varje träningspass även om man 
är trött. Vi kör fyra eftermid-
dagspass och tre förmiddagspass 
och att hålla kvaliteten är viktigt, 
sade en besviken Emma Johans-
son direkt efter finalförlusten.

Men med lite distans kan ingen 
ta ifrån dem det vunna USM-
silvret. n

Fotnot: I Jämkrafthallen samsas bland 

andra sporter friidrott, innebandy, fot-

boll och bordtennis om utrymmet.

TEXT: PER HÄLLSTRÖM, FOTO: IRVING KARLSSON

Föreningen har växt ordentligt 
de senaste 4-5 åren och med 
bygget av Jämtkrafthallen 2003 
sköt det fart rejält. 

Vi talar om Ås IF som hade 
den näst största truppen vid 
Ungdoms-SM i Halmstad.

– Vi har ett 80-tal ungdomar. 
Vi har en nära koppling till 
skolan och eleverna kan träna 
under skoltid inom ramen för 
skolans hälsoprojekt, säger Björn 
Tengblad, som är tränare, sty-
relseledamot och även arbetar 
på skolan.

Unga Ås IF breddar sin topp – 
samarbetar med elitklubbar

BRED USM-MÖNSTRING. Ås IF höll sig framme i Halmstad, men siktar på 
att bli ännu bättre på toppen. Därför tar Jämtlandsklubben hjälp av 
storklubbar som Spårvägens BTK och Söderhamns UIF.
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|  JENS LUNDQUIST KLAR FÖR OS  |  pingis  |

– Nu kan SOK inte säga 
nej till oss, laget kom 
ju sexa på VM också, 
var SBTF:s sportchef 
Anders Johanssons 
omedelbara reaktion 
med tanke på den of-
ficiella OS-uttagningen 
26 april.

Vid det här laget är 
det väl allom bekant 
vad som gällde. För att 
Sverige skulle få med 
ett lag till OS var det nödvändigt 
att Jens kvalade in. Dock: de två 
platserna i singel är sedan ett år 
tillbaka bestämda för Jörgen och 
PG, enligt ITTF:s bestämmelser.

”Lärde mig en del 2008”
32-åringen Jens borde ha känt 

OS-oket på sina axlar.
– Nej, det var inte alls så farligt. 

Jag lärde mig en del när jag var 
med 2008 och visste hur det gick 
till.

Då fick han rätt plankträff direkt 
och kvalade in till Peking redan 
efter första steget.

– Det var en jobbig tävling där 

Jens var bra hela 
tiden, han visade 
VM-form, även 
om situationen 
blev tuff när han 
förlorade kvarts-
finalerna i de två 
första stegen, sa 
Anders.  

Jens själv var 
balanserad och lät-
tad när pustade ut 
efter 11–7 i skilje i 

avgörande semifinalen mot turken 
Bora Vang:

– Underbart, ja, det är klart att 
det känns underbart. Jag fick 
kämpa hela vägen. 

Jo, han klarade pressen
Du hann rensa huvudet och 

nollställa dig efter förlusten mot 
Karakasevic inför lördagskvällens 
och söndagens spel? 

– Inga problem. Det finns de 
som säger att jag inte är så men-
talt starkt, är det inte så? sa Jens.

Och ville både ställa en fråga och 
svara på densamma.

OS-kvalet var bekräftelsen på att 

han klarar pressen när den är som 
allra värst och miljön som tuffast.

Trött efter de nio matcherna och 
51 seten? 

– Nej, inte alls. Jag sa just till 
”Micke” (massören Mikael Holm) 
att jag tror ingen annan spelare i 
det här kvalet var så pigg som jag.

Bästa matchen i Luxemburg?
– Den sista mot Bora Vang som 

jag aldrig hade mött. Han spelade 
riktigt bra, låg på en hög nivå. Och 
dit var jag också tvungen att ta 
mig för att vinna, sa Jens.

– Han visade VM-form, sa An-
ders Johansson när han betygsatte 
Jens spel.

Solskenssöndag
Efter förlusten mot Karakasevic 

där han inte bara hade 3–2 i set, 
han ledde också med 8–6 i sjätte, 
tog Jens tillvara på lördagstim-
marna på rätt sätt. När steg 3 i 
det komplicerade spelsystemet 
tog vid senare på kvällen avfär-
dade han britten Liam Pitchford 
resolut i fyra raka. Sen fortsatte 
Jens med en solskenssöndag som 
gav 4–1 mot Constantin Cioti, Ru-
mänien, 4–2 mot Wang Zeng Yi, 
Polen sen andra och tredje seten 
glidit honom väl enkelt ur hän-
derna – 3–11, 4–11 – och 4–3 mot 
Bora Vang, Turkiet som pricken 
över i:et.

Coachande Ulf ”Tickan” Carls-
son sa det bra, även om han inte 
tänkte på att orden gick direkt 
ut till en större pingisallmänhet i 
webbsändningen:

– Fan vá gôtt, Jens, det har varit 
en lång väg! n ÖRJAN WESTBERG

Jens Lundquist kan utmana Christian Olsson i en match i tre steg.
Det första gick inte så bra: 2–4 efter ledning 2–0 mot tysken Bas-

tian Steger.
Det andra var inte perfekt heller: 3–4 efter ledning 3–2 mot serben 

Aleksandar Karakasevic.
Hoppsan, det tredje steget bar precis så långt som vi önskat – till 

OS i London.
Med fyra avslutande segrar i Europakvalet i Luxemburg drog Jens 

med sig ett svenskt lag i vilket Jörgen Persson och Pär Gerell redan 
var inbokade.

Jens tog med sig laget till OS
”Ingen var så pigg som jag”

JAAA, JENS! London 
nästa.
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|  pingis  |  TIBBLE-KUNGSÄNGEN BTK  |

Han hoppas förstås att Patrik 
Torsell och Peter Gripler som bor 
ett kortare och längre stenkast 
från pingishallen, som är en enkel 
gymnastiksal, ska känna så mycket 
för det här att de vill fortsätta.

– Jag räknar dem som egna pro-
dukter, säger lågmälde eldsjälen 
Roy, 62 år.

Men kämpen Torsell drog sig 
för resan till Markaryd och andra 
kvalmatchen (3–2 efter 3–0 i den 
första). Han stannade helt enkelt 
hemma.

En som redan lämnat Tibble 
för Falkenberg är engelsmannen 
Daniel Reed – bestämt redan före 
kvalet. Reed fortsatte att bidra in 
i det sista ändå och vann två av de 
tre han spelade. 

– Tidigare har vi haft ett brett 
och bra lag, i Pingisligan blir det 
ett annat upplägg. Vi kan inte ge 
oss in i någon budgivning utan får 
vänta och se vilka som finns lediga 
när konkurrenterna gjort sina val, 
säger Roy.

”Vi ska börja jaga”
Några nya, tunga sponsorer?
– Vi ska börja jaga, så vi får se 

vad det leder till.
Den högsta serien för med sig 

mycket för en klubb som aldrig 
betraktats som riktigt stor.

Kontakter med kommunens 
kultur- och fritidsnämnd finns, 
men någon ny matchlokal går inte 
att trolla fram ur någon politikers 
rockärm.

Det blir spel i Lillsjöskolans 
gymnastiksal även i Pingisligan.

Trots att delar som borde krävas 
på den högre nivån saknas har 
Svenska Bordtennisförbundets 
inspektörer godkänt gymnastik-
salen.

Bra så, tycker Roy och styrelsen i 
Tibble-Kungsängen BTK.

Men situationen är inte så enkel. 
Roy önskar att klubben kunde slå 
på stora trumman och locka nya 
intresserade till elitmatcherna. 
Annonsera, gå runt i centrum och 
göra PR för den här fina varian-
ten av Åshöjdens Bollklubb – ni 
minns väl Max Lundgrens story?

Det är ingen idé. 
Tvärstopp.

Högst hundra kommer in
Brandmyndigheterna förbjuder 

fler än hundra personer att vistas i 
gymnastiksalen samtidigt. 

– Det har varit kompakt och 
mysigt när vi spelat hemma så 
här långt, men vi har haft färre än 
femtio åskådare, säger Roy.

Tibble-Kungsängen BTK som 
var på väg att läggas ner och plöts-

ligt inledde en historisk uppgång 
i seriesystemet och nu blir 83:e 
elitlaget fortsätter att leva under 
knappa förhållanden.

Bakom det finns också en tjus-
ning som vi knappt kan finna idag.

Vi varken hör eller ser någon 
storkäftad ledare med orealistiska 
löften.

Här finns Roy Westin. 
Den Roy som ryckte in och bör-

jade hjälpa till när sonen frågade 
vad det skulle bli av pingisen. 
Måste Robin sluta? Nej, det tyckte 
inte farsan och grep in.

Vad brobyggaren Roy lärt sig 
i sitt civila jobb har vi ingen 
kunskap om, men han har byggt 
en bro till trivsel och kamratskap. 
Och framgång.

Han måste få ihop det med 
spelare och pengar så att Pingisli-
gan blir den upplevelse han och 
Tibble-Kungsängen BTK hoppats 
på. n� ÖRJAN WESTBERG

Tibble-Kungsängen BTK har gjort en resa som inte ens riddarna från 
Järfälla klarade av. Från division 7 till Pingisligan på sju år.

Storslaget.
Men Roy tar det med ro och har ingen aning om hur laget kan tän-

kas se ut inför den nya, spännande, säsongen.
– Vi får avvakta, säger han.
Och då skriver vi den 24 april.

ROY BARA NJUTER OCH LER. Men 
Tibble-Kungsängen BTK:s ordfö-
rande kan inte göra det så länge 
till. Efter det lyckosamma kvalet 
mot Markaryd måste han få ihop 
ett lag till premiärsäsongen i Ping-
isligan.
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ROY TAR DET MED RO
FOTO: ÖRJAN WESTBERG



Funderar du på att åka på läger i sommar? Vi erbjuder dig ett läger av absoluta toppklass i sommar-
staden Halmstad. Vår välutbildade tränarstab med Ulf ”Tickan Carlsson, Fredrik Håkansson, Anton 
Åkesson mfl, tillsammans med Halmstad Bordtennisklubbs A-lag, arbetar dagligdags med eller spelar 
pingis på elitnivå. Vi använder oss av de senaste träningsmetoderna – med dig hem i bagaget får du 
massor av träningstips som gör dig till en bättre pingisspelare. Träningen sker i en av Europas bästa 
pingishallar, Halmstad Arena. I priset ingår träning, boende, mat, kvällsaktiviteter och lägertröja.
Men du... anmäl dig NU för att få den vecka som passar dig bäst!
Upplysningar: Lars Holmqvist, 0708-34 75 44 Klubbrabatt? Kontakta oss! Mer info: www.halmstadbtk.se

Namn ............................................................................ Vecka 1 (24 juni-29 juni)

Adress ........................................................................... Vecka 2 (1 juli-6 juli)

Postnr ........................................................................... 

Ort ................................................................................ Pris 1 v: 2.800:-, 2 v: 5.000:-

Tel nr ............................................................................. Jag anmäler mig till:

E-post ........................................................................... Vecka 1

Storlek på läger t-shirt (XS, S, M, L, XL) ........................... Vecka 2

Meddelande till oss: ........................................................ 

I samband med anmälan sätter jag in 500:- på postgiro 11 11 59-0 (som återbetalas om lägret blir fullt). 
Anmälan skickas till: Halmstad BTK, Växjövägen 11, 302 44 Halmstad,
Anmälan via e-post: info@halmstadbtk.com

Summercamp 2012

HALMSTAD BTK & STIGA
INBJUDER TILL

SpellokalenHalmstad ArenaKristian Karlsson

Mattias Karlsson

Sparra med
de svenska
landslags-
stjärnorna



POSTTIDNING B

FÖLJ OSS PÅ FACEBOOK
FACEBOOK.COM/STIGATABLETENNIS

STIGATABLETENNIS.COM

ROSEWOOD XO
STIGA Rosewood XO är byggd med fem fanér 
där ytterfanéren består av vackert Rosewood-trä 
som lagrats sen 2008, då de första Rosewood 
NCT-stommarna introducerades. Resultatet är en 
stomme som ger spelaren en absolut unik spel-
upplevelse med sitt mjuka, härliga ljud och lite 
extra fart jämfört med Rosewood NCT V.

För attackspelaren med finess!

THE MIRACLES OF AGE
KOMMER SNART


